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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 13 
december 2023 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen, klockan  10:15-14:56.  
Ajourneringar klockan 12:05-13:00 och 14:09-14:30. 

Paragrafer 

259-301 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande, §§ 259-263 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) 
Kent Kumpula (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L), §§ 263-301, deltar på distans 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Nora Karlsson (C), §§ 259-262 
Karolin Lundström (V), §§ 264-301 

Ej tjänstgörande ersättare 

Ulrik Wärnsberg (S) 
Karolin Lundström (V) §§ 259-263 
Stefan Hanna (UP) 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Mats Gyllander (M), §§ 264-301 
Nora Karlsson (C), §§ 263-301 
Eva Moberg (KD) 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson stadsdirektör, Inga Hagström utvecklingsdirektör och biträdande 
stadsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner kanslichef, Lena Grapp stadsjurist, Christian 
Dahlman enhetschef, John Hammar och Sara-Carin Öhman kommunsekreterare, 
Christian Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Susanne Eriksson politisk stabschef samt 
Anna Bittner, Mario Rivera, Karin Graham, Gabriella Burel, Patric Kiraly, Linda 
Nicklasson, Malin Åkesson, Anders Nilfjord, Liz Holmqvist, Carl Ljunggren, Anders 
Fridborg och Ida Bylund Lindman föredragande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 259 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att justeringen äger rum onsdagen den 20 december 2023. 

 

§ 260 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga Information om Gottsunda till föredragningslistan, sam 
2. att med ändringen ovan fastställa föredragningslistan. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 261 

Rekrytering av förvaltningsdirektör 

KSN-2023-02798 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anställa Linda Jacobsson, som förvaltningsdirektör för miljö- och 
hälsoskydd, med villkor i enlighet med föredragning. 

Deltar ej i beslut 

Kent Kumpula (SD) deltar ej i beslutet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 262 

Föredragningar inför beslut 
Föredragningar inför beslut hålls i följande ärenden: 

Entreprenadupphandling för förarbeten i projektet Uppsala spårväg – Dynamisk 
inköpssystem (DIS) steg 1 

Ansökan om europeisk kulturhuvudstad år 2029 

Verksamhetsplan 2024-2026 för kommunstyrelsen 

Bostads- och lokalförsörjningsplaner 2024-2033 

 

§ 263 

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen informeras om följande ärenden: 

Gottsunda-Valsätra 

Säkerhetschef Anders Fridborg och avdelningschef Ida Bylund Lindman informerar 
kommunstyrelsen om kommunens arbete i Gottsunda-Valsätra med anledning av att 
området inte längre är upptaget på polisens lista över särskilt utsatta områden. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 264  

Ramavtal avseende bostads- och 
lokalförsörjning mellan kommunstyrelsen och 
Uppsalahem AB 
KSN-2023-02537 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna att ramavtal tecknas mellan Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 
och Uppsalahem AB enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Ett ökat behov av särskilda bostäder i kommunal regi har lett till ett behov av ett 
ramavtal för samverkan i fastighetsrelaterade frågor. Genom att ingå det i ärendet 
föreslagna ramavtal kan samarbetet mellan Kommunstyrelsen och Uppsalahem AB 
förtydligas och således effektiviseras. Ramavtalet innebär bland annat en enklare och 
tydligare hantering av beställningar och etablering av en hyressättningsmodell med en 
fastställd hyresnivå inför produktion av objekt. Ramavtalet ska således skapa 
förutsättningar för kommunkoncernen att hantera ett ökat behov av 
verksamhetslokaler samt kostnader för produktion. 

Kommunstyrelsen beslutade den 16 december 2020 §330 i ärende om Bostads-och 
lokalförsörjningsplaner 2021–2025 med utblick till 2030, att kommunledningskontoret 
tillsammans med Uppsalahem skulle ta fram ett ramavtal vari LSS-boenden har en 
framträdande roll. 

Det föreslagna ramavtalet omfattar samtliga lokaler och blockförhyrda bostäder som 
kommunstyrelsen hyr av Uppsalahem AB. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 275 
• Tjänsteskrivelse daterad den 6 november 2023 
• Bilaga 1, Ramavtal mellan Uppsalakommun, kommunstyrelsen och 

Uppsalahem AB 
• Bilaga 2, Roll- och ansvarsfördelning 
• Bilaga 3, Processbeskrivning beställning nyproduktion samt om- och 

tillbyggnation 
• Bilaga 4, Processbeskrivning beställning av verksamhetsanpassningar.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 265  

Bostads- och lokalförsörjningsplaner 2024-
2033 
KSN-2022-02285 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna Lokalförsörjningsplan för pedagogiska lokaler 2024-2033 i 
ärendets bilaga 2, 

2. att godkänna Lokalförsörjningsplan för idrott och fritid 2024-2033 i ärendets 
bilaga 3, 

3. att godkänna Lokalförsörjningsplan för kultur och fritid 2024-2033 i ärendets 
bilaga 4, 

4. att godkänna Lokalförsörjningsplan för frilufts- och driftlokaler 2024-2033 i 
ärendets bilaga 5, 

5. att godkänna Lokalförsörjningsplan för gemensam service 2024-2033 i 
ärendets bilaga 6, 

6. att godkänna Lokalförsörjningsplan för arbetsmarknadsinsatser, ekonomiskt 
bistånd och vuxenutbildning 2024-2033 i ärendets bilaga 7, 

7. att godkänna Bostadsförsörjningsplan för mottagandet av nyanlända 2024-
2026 i ärendets bilaga 8, 

8. att godkänna Bostads- och lokalförsörjningsplan för sociala ändamål 2024-
2033 i ärendets bilaga 9, 

9. att godkänna Bostads- och lokalförsörjningsplan för personer med 
funktionsnedsättning 2024-2033 i ärendets bilaga 10, samt 

10. att godkänna Bostads- och lokalförsörjningsplan för vård och omsorg av äldre 
2024-2033 i ärendets bilaga 11. 

11. att uppdra kommunledningskontoret att i samarbete med 
utbildningsförvaltningen ta fram en långsiktig strategi för lokalförsörjning med 
ett minskande elevtal för i första hand grundskolan, samt 

12. att uppdra kommunledningskontoret att i samarbete med 
stadsbyggnadsförvaltningen se över Riktlinje för utemiljöns yta och kvalitet vid 
förskola och grundskola vad gäller små enheter, till exempel resursenheter.  

  



Sida 10 (88) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Sammanfattning 

Bostads- och lokalförsörjningsplanerna innehåller kommunens planering för att 
tillhandahålla bostäder och lokaler till kommunens olika nämnder. Den strategiska 
planeringen för att tillgodose kommunala verksamheter med lokaler och anläggningar 
är ett kontinuerligt arbete där planerna revideras årligen utifrån genomförande och 
förnyade förutsättningar.  

Planerna redovisar bostads- och lokalbehov för nämnderna. Planerna innehåller 
tidigare beslutade åtgärder samt förslag till åtgärder för att möta behovet och de 
ekonomiska konsekvenserna som följer av detta. I planerna redovisas även 
utredningar som behövs för att kunna föreslå åtgärder. 

Kommunstyrelsens beslut om godkännande innebär att lokalåtgärderna går vidare i 
beställningsprocessen.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 276 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 december 2023 
• Bilaga 1, Sammanställning av bostads- och lokalförsörjningsplaner 2024-2033 
• Bilaga 2, Lokalförsörjningsplan för pedagogiska lokaler 2024-2033, inklusive 

bilagor 
• Bilaga 3, Lokalförsörjningsplan för idrott och fritid 2024-2033, inklusive bilagor 
• Bilaga 4, Lokalförsörjningsplan för kultur och fritid 2024-2033, inklusive bilagor  
• Bilaga 5, Lokalförsörjningsplan för frilufts- och driftlokaler 2024-2033, inklusive 

bilagor 
• Bilaga 6, Lokalförsörjningsplan för gemensam service 2024-2033 
• Bilaga 7, Lokalförsörjningsplan för arbetsmarknadsinsatser, ekonomiskt 

bistånd och vuxenutbildning 2024-2033, inklusive bilagor 
• Bilaga 8, Bostadsförsörjningsplan för mottagandet av nyanlända 2024-2026 
• Bilaga 9, Bostads- och lokalförsörjningsplan för sociala ändamål 2024-2033, 

inklusive bilagor 
• Bilaga 10, Bostads- och lokalförsörjningsplan för personer med 

funktionsnedsättning 2024-2033, inklusive bilagor 
• Bilaga 11, Bostads- och lokalförsörjningsplan för vård och omsorg av äldre 

2024-2033, inklusive bilagor 
• Bilagor 12-21 Protokoll nämndsammanträden 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
(1) att i första hand yrka återremiss till idrotts- och fritidsnämnden för beredning av den 
delen av lokalförsörjningsplanen 
(2) att avslå att-sats 5 i bilaga 3 (lokalförsörjningsplan för idrott och fritid 2024-2033) 
(3) att i bilaga 11 lägga till följande att-sats: ”nämnden skyndsamt påbörjar en 
gemensam planering tillsammans med fristående utförare som bedriver LOV-verksamhet 
med syfte att i första hand täcka det förväntade behovet av lägenheter/platser inom 
särskilt boende för äldre inom ramen för LOV.” 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande (1) mot 
att avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska 
avgöras idag. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (2) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsens avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (3) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsens avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Vid framtagandet av lokal- och försörjningsplaner för kommunens verksamheter ser vi ett 
behov av en politiskt sammanvägd bedömning och en politisk konsekvensanalys. I 
många fall är det nödvändigt att se hela bilden och inte bara separata delar.  
Under året har vi vid flertalet tillfällen i idrott- och fritidsnämnden tagit del av att viktiga 
investeringar försenas eller inte blir av genom media. Vi förutsätter att styret sätter en 
kontrollstation om hur det går med investeringarna i varje delårsbokslut under 
återstoden av mandatperioden, samt att arbetsutskottet informeras månatligen. Det är 
även av stor vikt att dialogen med föreningar, internt i kommunkoncernen och andra 
aktörer fungerar felfritt. Förändringar i tidplaner måste kommuniceras till berörda parter 
i god tid. Undermålig dialog påverkar inte enbart de partier som styr för stunden utan 
riskerar att skada tilliten till alla politiska partier. Det går helt enkelt inte att lova att 
idrottsanläggningar ska stå färdigt vid en viss tidpunkt och sen inte leva upp till det, utan 
dialog med föreningarna.  
Vi är inte emot en utredning av en inomhushall för skateidrotten av princip. Men givet att 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

många investeringar och utredningar redan är försenade så kan vi inte prioritera denna 
utredning jämte de objekt som är försenade. 
Lokalförsörjningsplanen för Uppsala kommuns skolor har under snart ett decennium 
präglats av ett politiskt underskott. Det har inte bara resulterat i att viktiga skol- och 
förskolelokaler i centrala Uppsala –där många bor eller dagligen passerar –försenats 
eller uteblivit. Effekten har blivit att Uppsalas invånare har fått det svårare att få ihop 
livspusslet. 
Det är bra med planering, och föreliggande bostads- och lokalförsörjningsplan för 
äldrenämnden lämnar övrigt att önska. Det är mycket otydligt om förslaget företräder de 
äldres behov av boende och service, eller om det är en beskrivning av kommunens 
egenregi inom äldreomsorgen.  
Enbart inom LOV finns det med en karta och lista över särskilda boenden som drivs enligt 
LOV. Det finns ingen beskrivning av lokaler för fristående utförare inom hemvården. På 
samma sätt beskriver boendeöversikten enbart de bostäder där kommunen är 
fastighetsägare. Äldrenämnden behöver en bra översikt hur det ser ut med anpassade 
bostäder för äldre i stort (seniorboenden, trygghetsboenden –med eller utan 
värdinnefunktion och med eller utan biståndsbedömning, och andra 
mellanboendeformer).  
När det gäller särskilda boenden så sägs det att kommunen inte kan veta hur det ser ut 
med planering av särskilda boenden med LOV som driftsform. Det stämmer inte. Vi kan 
ha ett nära och förtroendefullt samarbete med fristående aktörer, vilket tyvärr saknas 
idag. Dessutom har kommunen genom sitt planmonopol möjligheter att via 
stadsbyggnadsförvaltningen ha kännedom om och delvis styra planeringen för särskilda 
boenden för äldre.  
Vi anser att med tanke på att vi har ett överskott av cirka 200 platser i särskilt boende 
idag, det inte bör finnas en planering för ett kommunalt boende i Uppsala tätort som ska 
stå klart 2028. I stället borde vi för länge sedan ha lämnat något boende för att komma 
till rätta med de 100 tomma platserna som vi varje år betalar för (kostar cirka 50 miljoner 
kronor per år).  
Vi vill också påpeka att de förändringar när det gäller seniorrestauranger som nämns 
kommer innebära en sämre service på helgerna, och i vissa fall sämre service kopplat till 
träffpunkterna. Att erbjuda luncher för äldre på skolor innebär att det inte finns någon 
sådan service under helger. 
I lokal- och försörjningsplanen för omsorgsnämnden noterar vi att det fortsatt är brist på 
platser inom LSS. Det är problematiskt att nämnden löpande får medel till att lösa fler 
platser utan att det skapas fler. Kommunen måste bli bättre på att få en fungerande 
upphandling så att personer i behov av bostad får det. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kommunen måste finna vägar för att minimera risken av utdragna 
lokalförsörjningsprocesser. Om det så gäller att ta ett tydligare helhetsgrepp om enskilda 
projekt eller manövrera regleringar och andra tidskrävande delar. Det är av enorm vikt 
att vi säkerställer funktionella lokaler för Uppsalas elever, ett extremfall som inte skötts 
på ett överhuvudtaget acceptabelt sätt är Bälinge skola som fått vänta alldeles för länge 
på både nödvändiga renoveringar och att en ny skola ska komma till stånd. Att vi 
säkerställer nödvändiga lokaler är helt avgörande för våra ungas framtid. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tack vare Liberalerna har konstgräsplanen i Gamla Uppsala prioriterats upp. Efter 25 års 
väntan är det äntligen dags att sätta igång arbetet. Gamla Upsala SK GUSK har sedan 
starten 1947 bidragit till att hundratals barn och ungdomar fått en meningsfull 
fritidssysselsättning och möjlighet att utöva idrott. Konstgräs ökar nyttjandegraden 
samtidigt som det förlänger utesäsongen. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Arbetsmarknaden har ett stort behov av fler yrkesinriktade utbildningsplatser för att 
bland annat möta stora pensionsavgångar. Inom till exempel byggindustrin kommer det 
att krävas fler lokala hantverkare för att möta större utmaningar att säkra tillfällig 
arbetskraft från östländer. 
UP anser att kommunens planering av pedagogiska lokaler i större utsträckning måste 
inkludera en ordentlig kapacitetsökning av praktiskt orienterade utbildningsprogram. 
UP anser att kommunen i en snabbare takt måste anpassa det kraftigt minskade behovet 
av pedagogiska lokaler. Vi anser också att till exempel ”gamla Lundellska” skolan 
skyndsamt måste hyras ut och inte långvarigt enbart kosta pengar. 
Äldreomsorg: 
UP anser att kommunen inte ska bygga ytterligare ett äldreboende när överskottet är så 
stort som det är i dagsläget. Vi anser också att kommunen omgående ska bidra till att 
minska antalet tomplatser genom att erbjuda nuvarande hyresgäster omplaceringar för 
att renovera äldreboenden som idag inte håller tillräckligt god kvalité. 
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Utdragsbestyrkande 
 

§ 266  

Yttrande över SOU 2023:57 Åtgärder för 
tryggare bostadsområden 
KSN-2023-02772 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till justitiedepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Utredningen har haft i uppdrag att se över den hyresrättsliga regleringen kring 
uppsägning av hyresavtal. Dels i de fall där hyresgästen, eller någon som hyresgästen 
ansvarar för, har begått brott i lägenheten eller i närområdet. Dels i de fall där 
lägenheten används för brottslig verksamhet.  

Utredningen lämnar förslag som ger utökade möjligheter att ingripa med hyresrättsliga 
sanktioner mot hyresgäster som begår brott. Syftet är att skapa bättre förutsättningar 
för trygga bostadsområden. En grundtanke i utredningens förslag är att 
intresseavvägningen i större utsträckning ska utgå från det flertal som sköter sig och 
inte från dem som orsakar störningar eller otrygghet.  

I uppdraget har även ingått att se över behovet av åtgärder för att mer effektivt 
motverka missbruk av reglerna om uthyrning till inneboende. Utredningen lämnar här 
förslag om att hyresgästen inte får ha fler inneboende i lägenheten än vad hyresvärden 
godtar, exempelvis baserat på antalet personer som lägenheten är anpassad för.  

Därutöver lämnar utredningen ytterligare ett antal förslag kring 
förhandlingsöverenskommelse, delegationsmöjlighet för hyresnämnd samt viss 
modernisering av hyreslagen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 277 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 november 2023 
• Bilaga 1, Yttrande över SOU 2023:57 Åtgärder för tryggare bostadsområden 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 267  

Yttrande över DS 2023:18 Stärkt hyresrättsligt 
skydd för våldsutsatta kvinnor 
KSN-2023-02772 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Justitiedepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

I promemorian Stärkt hyresrättsligt skydd för våldsutsatta kvinnor (DS 2023:18) 
föreslås ändringar i det hyresrättsliga skydd som sedan 2014 finns för personer som har 
utsatts för brott i en nära relation.  

Ändringarna gäller bestämmelserna om förverkande av hyresrätt, samt 
bestämmelserna om en medhyresgästs eller medboendes rätt att få ett hyresavtal 
förlängt för egen del respektive att ta över ett hyresavtal.  

Uppsala kommun har givits möjlighet att yttra sig över de ändringar som föreslås för 
våldsutsatta personer senast 22 december 2023. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2023 
• Bilaga 1, Yttrande över DS 2023:18 Stärkt hyresrättsligt skydd för våldsutsatta 

kvinnor 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 29 november 2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kommunen borde påpeka att alla borde ha rätt till samma skyddsnät, oavsett om det är 
en man eller en kvinna som är utsatt för våld i nära relationer. 

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/departementsserien-och-promemorior/2023/06/ds-202318/
https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/departementsserien-och-promemorior/2023/06/ds-202318/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna ser positivt på perspektivskiftet där brottsoffrens rättigheter ställs i centrum 
och de föreslagna ändringarna för att stärka det hyresrättsliga skyddet. Bostadsbrist, 
höga krav för hyreskontrakt och ekonomisk utsatthet får aldrig utgöra hinder för 
våldsutsatta kvinnor att lämna en våldsam relation. En stadigvarande bostad kan 
möjliggöra starten på ett nytt liv och det är av största vikt att våldsutsatta kvinnor och 
deras barn ges ökad trygghet, skydd och stöd i en svår situation. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 268  

Tryggande av fler åldersgrupper genom 
Uppsala läns pensionsstiftelse 
KSN-2023-03012 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1.  att genom Uppsala läns pensionsstiftelse trygga utfästelser om pension som 
intjänats till och med år 1997, och som givits av Uppsala kommun åt dess 
arbetstagare eller tidigare arbetstagare födda till och med oktober år 1945 eller 
deras efterlevande.  

Sammanfattning 

Uppsala kommun ingår tillsammans med Heby kommun och Tierps kommun i en 
gemensam pensionsstiftelse som har till syfte att trygga utfästelser av ålders- och 
efterlevandepension som intjänades enligt ett pensionsregelverk som gällde till och 
med år 1997.  

För närvarande kan Uppsala kommun söka gottgörelse från pensionsstiftelsen för 
pensioner som kommunen betalat ut till personer födda till och med december år 
1944.  

Värdet på de medel som kommunen avsatt till pensionsstiftelsen har ökat över tid och 
beräknas nu kunna täcka en större åldersgrupp än tidigare. Genom att låta den så 
kallade destinatärskretsen omfatta personer födda fram till och med oktober år 1945 
får kommunen en ökad möjlighet att utjämna det ekonomiska resultatet och stärka 
likviditeten när gottgörelse söks samtidigt som de åldersgrupper vars 
pensionsutfästelser tryggas genom pensionsstiftelsen harmoniseras mer mellan de 
samverkande kommunerna.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 278 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 november 2023 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 269  

Lånevillkor på avtal med Björkjärnet AB 
KSN-2023-03241 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att förlänga kredittiden på Uppsala kommuns skuldebrev med Björkjärnet AB 
med ett år och att ny förfallodag för lånet är den 31 december 2024, samt  

2. att Uppsala kommuns lån på 5 355 000 kronor till Björkjärnet AB ska löpa utan 
ränta och amortering till och med den 31 december 2024.  

Sammanfattning 

Uppsala kommun ställde ut lån till Björkjärnet AB i samband med att ishallen i 
Björklinge uppfördes år 1988. Enligt gällande skuldebrev förfaller lånet i sin helhet till 
betalning den 31 december 2023.  

Uppsala kommun har återigen kontaktats av Björkjärnet AB då bolagets ekonomi är 
ansträngd som följd av rådande kostnadsläge med höga elpriser och ökade 
räntenivåer. För att säkerställa driften av ishallen i föreningsregi har idrotts- och 
fritidsnämnden föreslagit kommunstyrelsen att besluta om att kommunens lån till 
Björkjärnet AB ska fortsätta löpa utan ränta och amortering under 2024. I linje med 
förslaget föreslås att löptiden på skuldebrevet därmed förlängas med ytterligare ett år 
och att ny förfallodag för lånet är den 31 december 2024. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 279 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 november 2023 
• Bilaga 1, protokollsutdrag och beslutsunderlag idrotts- och fritidsnämnden 20 

november 2023 §87 
• Bilaga 2, Rapport: Framtid och hållbar drift för Björklinge ishall 
• Bilaga 3, skuldebrev Björkjärnet AB för perioden 231231-241231 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 270  

Ansökan om startbidrag från föreningen 
Platssamverkan Gottsunda Valsätra 
KSN-2023-02872 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att tilldela startbidrag till föreningen Platssamverkan Gottsunda Valsätra om 
500 000 kronor, samt 

2. att kommunstyrelsen får en återrapport om verksamheten. 

Sammanfattning 

Föreningen Platssamverkan Gottsunda Valsätra bildades vintern 2023 och har i 
dagsläget fem medlemmar: Uppsalahem, Victoriahem, Hemmaplan, Rikshem och 
Uppsala kommun. Föreningen är en vidareutveckling av tidigare 
fastighetsägarförening i området som till del bestod av samma aktörer. 
Kommunfullmäktige fattade beslut om att ingå i föreningen 27 februari 2023, § 43 
(KSN-2023-0345). Föreningen syftar till att genom strukturerad och långsiktig 
samverkan bidra till ökad trygghet, trivsel och attraktivitet i Gottsunda och Valsätra.  

Sverige, Uppsala och Gottsundaområdet har under senare tid drabbats av allvarliga 
våldsdåd. En utveckling som riskerar att leda till ökad otrygghet i samhället generellt 
och särskilt i ett område som Gottsunda Valsätra som sedan tidigare uppvisat en större 
otrygghet. Uppsala kommuns trygghetsundersökning från 2021 och 
Polismyndighetens regionala trygghetsundersökning från 2022 visar på framträdande 
otrygghetsproblem kopplat till utomhusmiljön i området. Även undersökningen ”Liv 
och hälsa ung” från 2021 som går ut till skolelever visade på en lägre andel som känner 
sig trygga i sitt bostadsområde på kvällen/natten.  

Platssamverkan Gottsunda Valsätra kan utgöra en stark sammanhållande kraft för en 
positiv utveckling i området. Utifrån rådande situation vill föreningen intensifiera och 
utöka sitt arbete och har därför inkommit till Uppsala kommun med en ansökan om ett 
startbidrag som kompletterar kommunens årliga medlemsavgift i föreningen. 
Startbidraget skulle betalas ut som en engångssumma för att i det utvecklingsskede 
Platssamverkan Gottsunda Valsätra befinner sig stärka föreningen och dess operativa 
genomslagskraft för att genomföra insatser som kommer området till godo. Några 
exempel på insatsområden är att på strategiska platser genomföra fysiska 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

förbättringar och aktiveringsinsatser för ökat folkliv samt att skapa feriejobb för 
boende i området. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 280 
• Tjänsteskrivelse daterad 4 november 2023. 
• Bilaga 1, Ansökan om startbidrag från föreningen Platssamverkan Gottsunda 

Valsätra, daterad 27 oktober 2023. 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att kommunstyrelsen får en återrapport om verksamheten och att effekter av investerade 
medel utvärderas. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar: 
att kommunstyrelsen får en återrapport om verksamheten. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Erik Pelling (S) med fleras ändringsyrkande mot Therez 
Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Erik 
Pelling (S) med fleras ändringsyrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Vi välkomnar alla initiativ som kan bidra till ökad trygghet i Uppsala och detta är ett 
projekt som vi röstat för. Däremot är det viktigt, speciellt i dessa ekonomiska tider, att vi 
följer upp och utvärderar vad skattebetalarnas pengar går till. Den kompromiss som 
presenterades på sittande möte är bättre än ingenting alls men vi skulle vilja se en 
redovisning av effekterna av utbetalningen till föreningen också. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilt yttrande 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
En strukturerad samverkan mellan Uppsala kommun, fastighetsägare och föreningar 
kan skapa positiva förändringar för att öka tryggheten, trivseln och attraktiviteten i 
stadsdelarna. Här kan aktörerna gemensamt bidra med kunskap, erfarenheter och 
tillvägagångssätt för att involvera boende i områdets utveckling. Detta utgör ett 
långsiktigt arbete med målet att göra Gottsunda Valsätra till ännu bättre platser att bo 
och verka i. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 271  

Ansökan om startbidrag från föreningen 
Platssamverkan Gränby Kvarngärdet 
KSN-2023-02873 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att tilldela startbidrag till föreningen Platssamverkan Gränby Kvarngärdet om 
500 000 kronor, samt 

2. att kommunstyrelsen får en återrapport om verksamheten. 

Sammanfattning 

Föreningen Platssamverkan Gränby Kvarngärdet bildades våren 2023 av Atrium 
Ljungberg AB, Rikshem AB och Stena Fastigheter AB samt Uppsala kommunkoncern 
genom kommunstyrelsen, Uppsala kommun Arenor och fastigheter AB, Uppsala 
kommun Skolfastigheter AB och Uppsalahem AB. Föreningen syftar till att genom 
strukturerad samverkan bidra till ökad trygghet, trivsel och attraktivitet i Gränby 
Kvarngärdet. Kommunfullmäktige fattade beslut om att ingå i föreningen 27 februari 
2023, § 42 (KSN-2023-0345).  

Under senare tid har Sverige och Uppsala kommun drabbats av allvarliga våldsdåd. 
Detta riskerar att leda till ökad otrygghet i samhället generellt och särskilt i ett område 
som Gränby Kvarngärdet som sedan tidigare uppvisat en större otrygghet. Enligt 
Uppsala kommuns trygghetsundersökning från 2021 och Polismyndighetens regionala 
trygghetsundersökning från 2022 är otryggheten stor och den sociala 
sammanhållningen svag i området. Även undersökningen ”Liv och hälsa ung” från 2021 
som går ut till skolelever visade på en lägre andel som känner sig trygga i sitt 
bostadsområde på kvällen/natten.  

Platssamverkan Gränby Kvarngärdet kan utgöra en stark sammanhållande kraft för en 
positiv utveckling i området. Utifrån rådande situation vill föreningen intensifiera och 
utöka sitt arbete och har därför inkommit till Uppsala kommun med en ansökan om ett 
startbidrag som kompletterar kommunens årliga medlemsavgift. Startbidraget skulle 
betalas ut som en engångssumma för att i det utvecklingsskede Platssamverkan 
Gränby Kvarngärdet befinner sig stärka föreningen och dess operativa genomslagskraft 
för att genomföra insatser som kommer området till godo. Några exempel på 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

insatsområden är att på strategiska platser genomföra fysiska förbättringar och 
aktiveringsinsatser för ökat folkliv samt att skapa feriejobb för boende i området. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 281 
• Tjänsteskrivelse daterad 4 november 2023. 
• Bilaga 1, Ansökan om startbidrag från föreningen Platssamverkan Gränby 

Kvarngärdet, daterad 25 oktober 2023. 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att kommunstyrelsen får en återrapport om verksamheten och att effekter av investerade 
medel utvärderas. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar: 
att kommunstyrelsen får en återrapport om verksamheten. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Erik Pelling (S) med fleras ändringsyrkande mot Therez 
Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Erik 
Pelling (S) med fleras ändringsyrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras yrkande med följande motivering: 
Vi välkomnar alla initiativ som kan bidra till ökad trygghet i Uppsala och detta är ett 
projekt som vi röstat för. Däremot är det viktigt, speciellt i dessa ekonomiska tider, att vi 
följer upp och utvärderar vad skattebetalarnas pengar går till. Den kompromiss som 
presenterades på sittande möte är bättre än ingenting alls men vi skulle vilja se en 
redovisning av effekterna av utbetalningen till föreningen också. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilt yttrande 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
En strukturerad samverkan mellan Uppsala kommun, fastighetsägare och föreningar 
kan skapa positiva förändringar för att öka tryggheten, trivseln och attraktiviteten i 
stadsdelarna. Här kan aktörerna gemensamt bidra med kunskap, erfarenheter och 
tillvägagångssätt för att involvera boende i områdets utveckling. Detta utgör ett 
långsiktigt arbete med målet att göra Gränby Kvarngärdet till ännu bättre platser att bo 
och verka i. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 272  

Ansökan om verksamhetsstöd år 2024–2025 
från Antidiskrimineringsbyrån Uppsala 
KSN-2023-02351 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja studieförbundet Sensus Svealand 364 140 kronor i sex månader 
med möjlighet till förlängning, samt  

2. att beslutet gäller under förutsättning att studieförbundet Sensus Svealand 
beviljas ekonomiskt stöd för drift av Antidiskrimineringsbyrån Uppsala från 
Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor, samt 

3. att uppdra till kommunledningskontoret att utreda och återkomma med ett 
förslag på hur Antidiskrimineringsbyrån i Uppsalas verksamhetsstöd ska 
hanteras fortsättningsvis. 

Sammanfattning 

Studieförbundet Sensus Region Uppsala-Härnösand ansöker om verksamhetsstöd för 
Antidiskrimineringsbyrån Uppsalas (ADU) verksamhet de kommande två åren, 1 
086 000 kronor för år 2024 och 1 123 110 kronor för år 2025.    

Antidiskrimineringsbyråns verksamhet syftar till att förebygga och motverka 
diskriminering samt att öka människors inkludering i samhället. 
Kommunledningskontoret har för avsikt att under våren 2024 utreda hur frågan om 
verksamhetsstöd till Antidiskrimineringsbyrån i Uppsala ska omhändertas och därefter 
återkomma med ett förslag för fortsatt hantering. Kommunledningskontoret föreslår 
därför att verksamhetsstöd beviljas för sex månader med möjlighet till förlängning. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 282 
• Tjänsteskrivelse daterad den 25 oktober 2023 
• Bilaga 1, Ansökan om verksamhetsstöd år 2024–2025 från 

Antidiskrimineringsbyrån Uppsala.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras avslagsyrkande. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala kommun är idag drabbat av en allvarlig ekonomisk kris som kan förvärras. 
Välfärden har stora behov av resurser som i dagsläget inte tillgodoses, vi behöver därför 
prioritera välfärdens kärna istället för att slösa våra skattemedel på annat. 
Sverigedemokraterna är starkt kritiska till politisk korrekthet, identitetspolitik och den 
antidiskrimineringshysteri som har fått allvarliga följder i samhället. Självklart skall vi 
motverka diskriminering men vår bedömning är att bidrag till nämnt studieförbund inte 
är det mest produktiva sättet att åstadkomma detta på. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 273  

Ansökan om verksamhetsstöd år 2024- 2026 
från Volontärbyrån Uppsala 
KSN-2023-02547 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja Forum – Idéburna organisationer med social inriktning 
verksamhetsstöd med 418 500 kronor i sex månader med möjlighet till 
förlängning, samt  

2. att uppdra till kommunledningskontoret att utreda och återkomma med ett 
förslag på hur Volontärbyråns verksamhetsstöd ska hanteras fortsättningsvis.   

Sammanfattning 

Forum – Idéburna organisationer med social inriktning, som är huvudman för 
Volontärbyrån, söker verksamhetsstöd för Volontärbyråns verksamhet de kommande 
tre åren, 854 100 kronor för år 2024 och 870 800 kronor för år 2025, samt 888 300 kronor 
för år 2026.   

Syftet med verksamheten är att förmedla volontäruppdrag och erbjuda föreningslivet 
olika former av kompetensutveckling kring frivilligverksamhet. Volontärbyrån har haft 
stöd av Uppsala kommun sedan 2004. 

Kommunledningskontoret har för avsikt att under våren 2024 utreda hur frågan om hur 
verksamhetsstöd till Volontärbyrån ska omhändertas och därefter återkomma med ett 
förslag för fortsatt hantering. Kommunledningskontoret föreslår därför att 
verksamhetsstöd beviljas för ett halvår med möjlighet till förlängning.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 283 
• Tjänsteskrivelse daterad den 25 oktober 2023 
• Bilaga 1, Ansökan om verksamhetsstöd Volontärbyrån Uppsala år 2024–2026.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) 
yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras avslagsyrkande med följande motivering: 
Uppsala ska vara stolta över det civilsamhälle som finns här och den bredd som ryms i 
det. För den som vill engagera sig i föreningar finns ett stort utbud i kommunen. Dock sker 
rekrytering av volontärer lämpligast i föreningars egen regi, den som brinner för något 
engagerar sig oftast direkt i sammanhanget snarare än genom ombud.  
Vi ser positivt på den utredning som ska göras av kommunen om framtida utbetalningar. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
De föreningar som är i behov av volontärinsatser borde själva kunna lösa sin 
marknadsföring. Uppsala kommun är idag drabbat av en allvarlig ekonomisk kris som 
kan förvärras. Välfärden har stora behov av resurser som i dagsläget inte tillgodoses, vi 
behöver därför prioritera välfärdens kärna istället för att slösa våra skattemedel på 
annat. Det hör inte till kommunens kärnuppdrag att rekrytera volontärer till olika externa 
parter. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 274  

Ansökan om verksamhetsstöd år 2024-2025 
från RFSL Uppsala 
KSN-2023-03149 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja RFSL Uppsala 257 193 kronor i verksamhetsstöd för år 2024 samt,  
2. att uppdra till kommunledningskontoret att utreda och återkomma med ett 

förslag på hur RFSL:s verksamhetsstöd ska hanteras fortsättningsvis. 

Sammanfattning 

RFSL Uppsala har ansökt om verksamhetsbidrag från kommunstyrelsen för åren 2024 
och 2025.  

Syftet med verksamheten är att främja HBTQI-personers rättigheter och hälsa. Detta 
görs genom att erbjuda stöd och utbildning, att samarbetamed olika samhällsaktörer 
samt genom att lyfta HBTQI-kultur. 

Kommunledningskontoret har för avsikt att under år 2024 se över och utreda hur 
frågan om verksamhetsstöd till RFSL Uppsala kan omhändertas efter 2024 och därefter 
återkomma med ett förslag för fortsatt hantering. Kommunledningskontoret föreslår 
därför att verksamhetsstöd nu beviljas för ett år. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 284 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 november 2023 
• Bilaga 1, Ansökan om verksamhetsstöd år 2024 och 2025 från RFSL Uppsala 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
De föreningar som är i behov av volontärinsatser borde själva kunna lösa sin 
marknadsföring. Uppsala kommun är idag drabbat av en allvarlig ekonomisk kris som 
kan förvärras. Välfärden har stora behov av resurser som i dagsläget inte tillgodoses, vi 
behöver därför prioritera välfärdens kärna istället för att slösa våra skattemedel på 
annat. Det hör inte till kommunens kärnuppdrag att rekrytera volontärer till olika externa 
parter. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
RFSL Uppsala bedriver ett viktigt arbete, varför kommunen ska ge organisationen goda 
förutsättningar där verksamhetsstödet naturligtvis är en viktig del.  
Vi kan däremot notera att föreningens beslut angående årets Pride-parad, där man valde 
att porta uniformerade poliser och kriminalvårdare från att delta, onekligen väcker 
frågor. 
Verksamhet finansierad med kommunala medel kan inte exkludera vissa yrkesgrupper 
på godtyckliga grunder. Medel för Pride anslås däremot separat från verksamhetsstödet, 
varför vi kan bifalla beslutet. Föreningens syn på inkludering är däremot något vi kan 
komma få anledning att återkomma till. 

 

  

 

  



Sida 33 (88) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 275  

Ansökan om europeisk kulturhuvudstad år 
2029 
KSN-2020-02456 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till Uppsala kommuns ansökan om att bli 
kulturhuvudstad 2029 enligt bilaga 1 och att denna skickas till Statens 
kulturråd. 

Sammanfattning 

I Mål och budget 2019 gavs kulturnämnden uppdraget att förbereda ansökan om att 
kandidera till utmärkelsen Europeisk kulturhuvudstad 2029. Kommunstyrelsen 
beslutade 2021-01-19 (§5) att ta fram en ansökan om kulturhuvudstad år 2029. 
Kommunstyrelsen fattar det slutgiltiga beslutet om att skicka in ansökan. Ansökan ska 
skickas in till Statens kulturråd senast den 2 januari 2024. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 285 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 november 2023 
• Bilaga 1: Uppsala kommuns ansökan till kulturhuvudstad 2029 
• Bilaga 2: Sammanställning över Uppsala kommuns finansiering av 

genomförandet av kulturhuvudstad år 2029 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S), Linda Eskilsson (MP), och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras avslagsyrkande med följande motivering: 
Uppsala är en kulturstad, oberoende om vi ansöker om det hos kulturrådet och EU, eller 
inte. Vår kommun har ett rikt kulturliv som varje år skulle kunna möta en europeisk 
publik, och vi motsätter oss inte att vårt blomstrande kulturliv ska få en möjlighet att 
utvecklas. Vi vill fortsätta stärka kulturinstitutionerna och deras verksamhet. Vi delar 
bilden av några av de möjligheter till synergieffekter som kulturhuvudstadsåret skulle 
kunna innebära, med ökade intäkter genom turism och näringsliv, men oroas samtidigt 
för den stora kostnad det skulle innebära för Uppsala kommun och även de insatser som 
krävs av vårt lokala näringsliv och fastighetsägare. I det ansträngda ekonomiska läge vi 
befinner oss i, med kostnadsutveckling för flera av kommunens verksamheter gör vi dock 
bedömningen att kommunen under de kommande åren inte kan motivera en kostnad 
om närmare 80 miljoner kronor för kulturhuvudstadsåret. Den totala kostnaden för 
kulturhuvudstadsåret beräknas till 280 miljoner och det finns även en överhängande risk 
att övriga aktörer inte kan stå för sin del vilket skulle innebära en ännu större kostnad för 
Uppsalas skattebetalare. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
För Sverigedemokraterna är kommunens centrala uppgift att värna välfärdens 
kärnuppdrag. Våra skattemedel ska inte gå till olika former av internationella 
prestigejippon. Att föreslås till kulturhuvudstad är enbart ett symbolpolitiskt fenomen 
som inte har någon nämnvärd betydelse för Uppsalas kulturliv mer än att det leder till 
ökad organisationsbörda och höga kostnader för kommunen. Uppsala kommun stänger 
exempelvis bibliotek på landsbygden eftersom man inte mäktar med de ekonomiska 
utgifterna, samtidigt som man strösslar miljoner på en ansökan till att bli 
Kulturhuvudstad. 

Särskilda yttranden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) lämnar följande särskilda 
yttrande: 
Det är anmärkningsvärt att det parti som gör anspråk på att vara det ledande 
oppositionspartiet inte tycks mäkta med att stå fast vid tidigare långsiktiga 
överenskommelser inom ramen för fyrspårsavtalet. År 2021, för bara två år sen, träffade 
det dåvarande Mittenstyret och Moderaterna en överenskommelse om att ansöka om att 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Uppsala ska bli en europisk kulturhuvudstad 2029. Genom att nu yrka avslag på ärendet 
om att lämna in ansökan visar Moderaterna än en gång att de inte går att lita på när det 
gäller ingångna avtal och överenskommelser. Det är illavarslande för näringslivsklimatet 
i Uppsala. Ansökan om att bli kulturhuvudstadsår är ett viktigt samarbete mellan flera 
olika organisationer i Uppsala, det är också en viktig näringslivssatsning. För Uppsalas 
medborgare och näringsliv är det helt avgörande med stabilitet och långsiktighet. Något 
som i praktiken blir helt omöjligt när partier ändrar åsikt var och vartannat år. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi talar ofta om kulturstaden Uppsala. Vår kommun har en stark kultur med historia, 
utbildning och bildning. Här finns allt från historiska miljöer till spännande museer, 
provocerande konst och en dynamisk teaterscen. Liberalerna vill att ryktet om Uppsala 
som kulturstad ska nå långt utanför Sveriges gränser och på så sätt locka fler turister och 
kulturkonsumenter till vår kommun. Uppsala kommun arbetar utifrån Agenda 2030 och 
lägger särskilt fokus på social, ekonomisk och ekologisk hållbarhet. Om Uppsala på 
riktigt ska bli en kulturhuvudstad och nå sina kulturpolitiska ambitioner måste vi också 
våga satsa på de kreativa processerna. Det måste ske inom kommunorganisationen men 
främst utanför den. Det är inte enbart det offentliga som skapar förutsättningar för ett 
levande kulturliv utan även Uppsalaborna och det fria kulturlivet. Liberalerna vill därför 
lägga kraft och resurser på en bra och ambitiös kulturpolitik varje år fram till 2029. Det är 
det bästa sättet att nå framgång vilket i sin tur kommer att locka kompetens och 
investeringar till Uppsala. Uppsala är en kulturstad värd att satsa på. Låt oss därför satsa 
på att bli hela Europas kulturhuvudstad 2029. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
UP ser positivt på att utveckla Uppsala till en mer attraktiv kommun för invånarna och 
besökare. Att utveckla och stärka kulturlivet i kommunen är viktigt för att klara 
ambitionen om att stärka Uppsalas attraktivitet. Samtidigt får inte, i nuvarande 
ekonomiska läge, liknande ansökningar innebära allt för stora ekonomiska belastningar. 
Nu är en tid då begränsade medel i huvudsak måste prioriteras till skolan, 
äldreomsorgen, socialtjänsten och underhåll av basinfrastrukturen. För 
Utvecklingspartiet demokraterna är det viktigt att ett kulturhuvudstadsprojekt klaras av 
med en mer begränsad budget än den som minoritetsstyret företräder. UP anser också 
att en mycket stor del av projektet ska vara inriktat på att kort- och långsiktigt stärka 
Uppsalas attraktivitet för turister. Och Uppsala stads attraktivitet som regelbunden 
kultur- och idrottsdestination för alla kommunens invånare.  Om planerna på spårväg 
avbryts skapas ett betydligt bättre utrymme för liknande satsningar i Uppsala kommun. 

  

 

  



Sida 36 (88) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 276  

Uppföljning av internkontrollplan 2023 och 
internkontrollplan 2024 för kommunstyrelsen 
KSN-2023-02763 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna uppföljning av internkontrollplan 2023 enligt bilaga 1, 
2. att godkänna internkontrollplan 2024 enligt bilaga 2, 
3. att uppdra till alla nämnder och bolagsstyrelser att inom ramen för sina 

internkontrollplaner 2024 genomföra kontroll av att ansvaret för information 
följer verksamhetsansvaret och att informationstillgångar är inventerade 
enligt bilaga 4, samt 

4. att uppdra till alla nämnder och bolagsstyrelser att inom ramen för sina 
internkontrollplaner 2024 genomföra kontroll av att behovet av rutiner och 
planer för hantering av avbrott och störningar i informationsförsörjningen är 
inventerat samt att nödvändiga rutiner och planer är dokumenterade, kända 
och prövade enligt bilaga 4.  

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens internkontrollplan syftar till att skapa en ändamålsenlig och 
effektiv verksamhet, tillförlitlig finansiell rapportering och information om 
verksamheten samt att följa tillämpliga lagar, föreskrifter, policyer och riktlinjer.  

Granskningen av internkontrollplan 2023 är genomförd med någon anmärkning 
avseende 17 av 32 kontrollmoment, vilka redovisas med förslag på åtgärder. 
Internkontrollplan 2024 beskriver vad som behöver göras utifrån viktiga risker som 
framkommit i förvaltningarnas och nämndens riskanalys. Kommunstyrelsen har även 
formulerat obligatoriska kontrollmoment inom två prioriterade områden för samtliga 
nämnder och bolagsstyrelser att hantera i sina internkontrollplaner 2024. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 286 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 november 2023 
• Bilaga 1 Uppföljning av internkontrollplan 2023 
• Bilaga 2 Internkontrollplan 2024 
• Bilaga 3 Riskanalys internkontrollplan 2024 
• Bilaga 4 Obligatoriska kontrollmoment 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Kommunstyrelsens internkontrollplan pekar ut ett flertal områden där arbetet brister.  
Det är viktigt att våra medborgare på ett enkelt sätt kan göra sin röst hörd i frågor som 
berör dem. Att internkontrollplanen då ger anmärkning på möjligheten för medborgarna 
att komma med synpunkter är problematiskt och vi hoppas arbetet fortskrider med att 
fortsätta öka deras inflytande.  
Uppföljningen av internkontrollplanen konkluderar att var tredje exploateringsprojekt 
genomförs utan riskanalys. Frånvaron av riskanalyser är något som våra partier vid flera 
tillfället påtalat och kritiserat, både generellt och för enskilda projekt. Vi tycker att det är 
oroande att 30% av våra exploateringsprojekt saknar dokumenterad riskanalys. Trots att 
det är minskning från föregående år är det för högt.  
Det är problematiskt att kommunstyrelsens öppna ärenden ökar då det försvårar arbetet 
och gör det svårt att följa ärenden och få insyn.  
Dessutom är det bekymmersamt att vissa åtgärder inte har ett slutdatum. För att kunna 
följa upp åtgärderna och säkerställa att de blir av behövs det en tidsplan. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 277  

Verksamhetsplan 2024-2026 för 
kommunstyrelsen 
KSN-2023-02865 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. 1. att godkänna verksamhetsplan och budget 2024–2026 för kommunstyrelsen 
inkl. bilagor enligt ärendets bilaga1 

Deltar ej i beslut 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD), (SD) och (L) deltar ej i beslutet. 

Sammanfattning 

I förslaget till verksamhetsplan har kommunfullmäktiges fyra fokusmål och de 30 
uppdrag som fullmäktige gett till kommunstyrelsen konkretiserats i form av åtgärder. 
Inom tre fokusmål har uppdragen kompletterats med nämndmål för att fånga 
utvecklingsområden som ligger inom kommunstyrelsens grunduppdrag. 
Kommunfullmäktige har tilldelat kommunstyrelsen ett kommunbidrag på 917 miljoner 
kronor för 2024. Kostnaderna för kommunstyrelsens verksamhet budgeteras att uppgå 
till 5 170 miljoner kronor under året. Förutom kommunbidrag finansieras kostnaderna 
av taxor, avgifter, hyror, övriga intäkter och fördelning av kommungemensamma 
kostnader till nämnderna. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 287 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 november 2023 
• Bilaga 1 Verksamhetsplan 2024–2026 för kommunstyrelsen inkl. bilagor 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 



Sida 39 (88) 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna la en egen budget för 2024 med plan för 2025 och 2026 och valde därför 
att avstå från att delta i beslutet.  
Uppsala är en fantastisk kommun men just nu är bilden av vår kommun något annat. 
Skjutningar, sprängdåd och utbredd gängkriminalitet håller delar av Uppsala i ett 
järngrepp och skördar oskyldiga människoliv. Att varannan Uppsalabo nu oroar sig 
över brottsligheten i Uppsala är förståeligt, men oroande. Återställd trygghet förblir 
den högsta prioriteten i Moderaternas förslag till budget.  
Det är politikens viktigaste uppgift att se till att alla Uppsalabor kan röra sig fritt i det 
offentliga rummet utan rädsla för överfall, rån eller skjutningar. Vi välkomnar 
regeringens kameraoffensiv och vill utöka antalet trygghetskameror samt området där 
ordningsvakter får verka för att kunna stärka samarbetet med Polisen. Vi vill införa en 
trygghetsfunktion där Uppsalabor enkelt kan rapportera in sådant som upplevs som 
otryggt i den offentliga miljön och upprätta en samordnande trygghetscentral. För att 
komma till bukt med oroligheterna i vår kommun på lång sikt behövs en 
trygghetsoffensiv med satsningar på socialtjänsten och skolan för att förhindra att fler 
barn dras in i kriminalitet. 
Moderaterna vill se en hållbar utveckling och tror på framtidens klimatsmarta och 
innovativa tekniklösningar som en viktig del i att minska utsläppen. I Uppsala kommun 
ska det vara lätt att göra klimatsmarta val och välja miljövänliga alternativ. När nya 
områden byggs ut ska det göras med fokus på trygghet och kvalitet, snarare än täthet 
och genom att öka byggandet i trä kan koldioxidutsläppen i byggprocessen reduceras. 
Med en kommunal skattesats på 21,14% befinner sig Uppsalas skattetryck långt över 
snittet bland kommunerna i exempelvis Stockholms län. Det finns ingen anledning till 
att Uppsalas verksamheter ska kosta mer än de gör i jämförbara kommuner. Precis 
som hushållen nu tvingas göra prioriteringar i sina utgifter behöver kommunen ta 
ansvar för att de som jobbar inte får ytterligare utgiftssmällar. För att Uppsala ska vara 
en attraktiv plats i mälardalsregionen och för att det alltid ska löna sig att jobba bör 
skatten sänkas.  
Det ekonomiska läget ställer höga krav på god ekonomisk hushållning och ansvar för 
Uppsalabornas skattepengar. I vårt förslag till mål och budget avbryter vi spårvägen, 
prioriterar över 50 extra miljoner till klassrummen och 58 miljoner till ökad trygghet 
samtidigt som vi sänker skatten så att Uppsalaborna får behålla mer i plånboken. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet la en egen budget för 2024 med plan för 2025 och 2026 och valde därför att 
avstå från att delta i beslutet.  
Vår budget för Uppsala kommun syftar till att kraftigt förstärka det förebyggande arbetet 
för en mer social hållbar utveckling. Vi ger skolan en ärlig chans att erbjuda barn och 
unga en bra start i livet så att de kan utvecklas och hålla sig borta från kriminalitet. Vi ger 
socialtjänsten förutsättningar att kunna arbeta mer proaktivt. Genom att stärka stödet 
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till våra idrottsföreningar och upprätthålla grundbultarna inom kulturen ger vi alla barn 
och unga goda möjligheter till en meningsfull fritid. I vår budget prioriterar vi välfärden, 
det förebyggande arbetet, klimatet och säkerställer att våra kommuninvånare får 
kvalitet för sina skattepengar genom att stärka digitaliseringen och innovationsarbetet i 
kommunkoncernen.  
Uppsala kommun befinner sig i en exceptionell svår samhällsekonomisk period med 
historiskt hög inflation och kraftigt stigande räntekostnader. Utifrån gällande 
förutsättningar har förvaltningen föreslagit att budgeten för 2024 – 2026 kan frångå 
resultatmålet om minst 2% under mandatperioden. Centerpartiet anser att det ur en 
generationsprincip fortsatt är viktigt med en ansvarsfull ekonomisk hushållning. Vårt 
överskottsmål för 2024 är 1,5 %, och för 2025 – 2026 ligger vi över 2%. Vidare anser vi att 
det är ansvarsfullt att skjuta fram delar av den investering som styret vill göra på 
spårvägen med anledning av omvärldsläget och de stora kvalitetsbrister vi har inom 
välfärden.  
Centerpartiet har som det enda parti i kommunfullmäktige röstat nej till bostadsavtalet 
med staten. Vår utgångpunkt är att det måste vara rimligt att omförhandla tidsplanen 
med Trafikverket och staten för utbyggnaden av spårvägen givet hur omvärldsfaktorer 
som exempelvis konjunkturen och inflationen kraftigt har försämrats till det sämre. 
Därför skjuter vi fram en del av investeringarna i den kapacitetsstarka kollektivtrafiken, 
och vi minskar även investeringsramen då Centerpartiet förespråkar Buss Rapid Transit 
(snabba elbussar) som teknikval och anser att bygget av en bro över Fyrisån (den så 
kallade Ultunalänken) inte är nödvändigt. 
Detta gör att vi sammantaget har ett markant större utrymme för satsningar på 
välfärden än vänsterstyret. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna deltar inte i beslutet till förmån för det egna förslaget till Mål och budget för 
2024 med plan för 2025-2026. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna la en egen budget för 2024 med plan för 2025 och 2026 och valde 
därför att avstå från att delta i beslutet.  
Kristdemokraterna hade en budget med skattesänkning (25 öre) och utan utbyggnad av 
spårväg och omfattande höghusområden i Uppsala. Det är viktigt att inte låta 
kommunens kostnader stiga i onödan, och hålla igen på onödig administration och 
byråkrati. Samtidigt som vi behöver prioritera kärnverksamhet i form av exempelvis 
äldreomsorg och utbildning. Hade vår budget gått igenom hade även verksamhetsplan 
och budget för kommunstyrelsen sett annorlunda ut. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, har lagt en egen Mål & budget för 2024 med plan 
för 2025 och 2026 som bättre möter önskad utveckling av Uppsala kommun. Därför 
avstår vi ifrån att delta i beslutet. UP anser att kommunen måste växla upp sitt arbete för 
att förverkliga Fokusmål 1 i Mål & budget. UP anser att kommunen kraftfullare måste 
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driva fram smartare arbetssätt som bland annat innebär att lösningar med hjälp av 
artificiell intelligens kraftigt kan bidra till att resurser kan flyttas från administrativa 
uppgifter till förstärkningar inom skolan, äldreomsorgen och socialtjänsten. Fokusmål 1 
behöver tas på ännu större allvar eftersom lågkonjunktur och arbetskraftsbrist inom 
kärnverksamheterna kräver ett högre tempo i förbättringsarbetet. Fokusmål 1 lyder: 
Frigöra tid och resurser till kommunens kärnverksamheter genom att effektivisera 
administrationen och minska den administrativa belastningen. 
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§ 278  

Planeringsdirektiv 2024 
KSN-2023-03256 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa planeringsdirektiv för Mål och budget 2025 med plan för 2026–2027 
samt tidplan för arbetet enligt ärendets bilaga.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 6 november om Mål och budget 2024 med plan för 
2025–2026. I och med det fastställdes kommunens fokusmål och indikatorer för 
planperioden.  

Processen för att ta fram kommunens Mål och budget revideras varje år för att öka 
kvaliteten i behovsbedömningar och ekonomiska underlag, skapa mer delaktighet från 
nämnder och bolagsstyrelser samt öka genomslagskraften för den politiska viljan.  
Planeringsdirektiv 2024 beskriver fokus och förutsättningar för arbetet med Mål och 
budget 2025–2027.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 288 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2023 
• Bilaga Tidplan Mål och budget 2025–2027 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
(1) att i punktlistan inför budgetarbetet med Mål och budget 2025 med plan för 2026–
2027 lägga till en punkt: ”Stärka arbetslinjen och få fler i arbete genom att sänka skatten 
under planperioden” 
(2) att skrivningar angående spårväg utgår. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag samt avslag till Therez Almerfors 
(M) med fleras ändringsyrkanden. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (2) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkanden med följande motivering: 
I Uppsala ska arbetslinjen råda, alla som kan och vill jobba ska ha ett jobb att gå till. För 
att öka incitamenten att arbeta och för att det alltid ska löna sig mer att arbeta än att gå 
på bidrag behöver skatten sänkas. Det finns ingen anledning att det ska kosta mer att 
bedriva kommunal verksamhet i Uppsala jämfört med andra kommuner i 
Stockholmsområdet.  
Våra partier är mot att det byggs spårväg i Uppsala och vill se en annan 
kollektivtrafiklösning i Uppsala, därför vill vi att skrivningarna angående spårväg utgår i 
planeringsdirektiven. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Om man från styrets sida på allvar hade varit intresserad av bra och konstruktiva samtal 
med övriga partier borde alla partier ha tillgång till samma beredningsmöten och 
samma information. Genom att helt utestänga politiska oppositionspartier från insyn 
motarbetar man inkludering och ytterst demokratin. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att kommunen måste ta den rådande 
lågkonjunkturen på större allvar och kraftfullare genomföra omfördelningar av resurser 
från stödfunktioner till operativ personal i våra skolor, inom äldreomsorgen samt inom 
övrig omsorgsverksamhet. UP stöttar inte planeringsdirektivet då det inkluderar spårväg 
och trycket på att effektivisera är för litet kopplat till icke operativ personal inom 
kärnverksamheterna. 
Utvecklingspartiet demokraterna tycker det är obegripligt att inte minoritetsstyret 
inkluderar fordonstyp för kapacitetsstark kollektivtrafik i den önskade omförhandlingen 
med staten. Den nuvarande lågkonjunkturen, den kraftigt minskade nativiteten, TIDÖ-
avtalets effekt på invandringen, den kraftiga inbromsningen inom byggindustrin och 
faktumet att inga av de nödvändiga detaljplanerna vunnit laga kraft borde leda till ett 
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stort omtag av tidigare planer. Det inkluderar inte bara den extremt dyra planen på 
spårbunden lokal kollektivtrafik. Utvecklingspartiet demokraterna stöttar inte 
spårvägsprojektet. 
Uppsalas investeringar i infrastruktur för att möjliggöra mer bostadsbyggande och 
byggande av verksamhetslokaler måste kopplas till längre elektrifierade bussar i staden 
och stärkt pendeltågskapacitet längs Ostkust- och Dalabanan. 
Exploaterings- och plan- samt byggförvaltningen måste skyndsamt anpassa sina 
kostnader i ljuset av en kraftig lågkonjunktur som kommer att pågå under flera år. 
Skolan, äldreomsorgen, socialtjänsten, vägunderhållen och så vidare måste skyddas 
vilket blir lättare om överkapacitet inom övriga verksamheter omfördelas. De 
övergripande kommunresurserna och ineffektiva verksamheter måste reduceras. 
Planerat och snabbare måste till exempel artificiell intelligens nyttjas för att flytta 
administrativa kostnader till operativa insatser inom kärnverksamheterna. 
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§ 279  

Tilläggsavtal till genomförandeavtalet i 
Planskilda korsningarna S:t Olofsgatan och S:t 
Persgatan 
KSN-2023-02839 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna tilläggsavtalet Planskilda korsningar för S:t Olofsgatan och S:t 
Persgatan, enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Korsningarna mellan Trafikverkets järnvägsanläggning och de kommunala gatorna 
S:t Persgatan och S:t Olofsgatan planeras att byggas om till planskilda korsningar. 
Syftet med ombyggnationen är att öka säkerheten och att förbättra tillgängligheten 
och framkomligheten för alla trafikantgrupper samt möjliggöra för en 
resandeutveckling i ett flexibelt och hållbart järnvägssystem.  

År 2014 tecknades ett medfinansieringsavtal mellan Uppsala kommun och Trafikverket 
avseende genomförande av byggande av planskildheter vid S:t Persgatan och S:t 
Olofsgatan, se bilaga 2. Avtalet beskriver parternas åtaganden och vissa 
genomförandefrågor som var relevanta vid tidpunkten för avtalstecknande. Under 
projektets framdrift har behov av att precisera medfinansieringsavtalet uppkommit. 
Uppsala kommun och Trafikverket har därför tillsammans tagit fram ett tilläggsavtal, 
bilaga 1, som förtydligar medfinansieringsavtalet.   

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 289 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 november 2023 
• Bilaga 1, Tilläggsavtal till medfinansieringsavtal 
• Bilaga 2, Medfinansieringsavtal, KSN-2009-0323 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
De planskilda korsningarna vis S:t Olofsgatan och S:t Persgatan är efterlängtade. Trots 
att det har tagit väldigt lång tid att komma vidare i denna process är det positivt att 
arbetet nu kommer att inledas.  
I ärendet framgår det att Trafikverket anser att det är Uppsala kommuns enskilda ansvar 
för korsningen vid S:t Persgatan. Vi anser att den inte bara är i Uppsala kommuns intresse 
utan att det är av stor vikt även för Trafikverket att denna planskilda korsning blir 
verklighet. Det är viktigt både nationellt och lokalt att spårspringet minskar och att 
tryggheten ökar.  
Uppsala kommun har naturligtvis ett stort intresse av en god och fungerande 
cykelinfrastruktur, vilket vi också ska ta ansvar för vad gäller cykelvägar i de planskilda 
korsningarna. Detta intresse fråntar däremot inte Trafikverkets ansvar för tågtrafiken, 
vars tidshållning alltså skulle förbättras avsevärt genom att anlägga planskilda 
korsningar vid berörda järnvägspassager. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Redan 2014 tecknades ett avtal mellan Uppsala kommun och Trafikverket för en 
planskild korsning vid S:t Persgatan och S:t Olofsgatan. Gatorna trafikeras i stor 
utsträckning av såväl fotgängare och cyklister som bilister och tåg. I dagsläget påverkar 
korsningen medborgares rörelsemönster samtidigt som det skapar buller och 
avgasutsläpp när bilister behöver vänta på att tåg ska passera. Det är glädjande att vi nu 
kan gå vidare med byggplanerna för att öka säkerheten och framkomligheten i centrala 
Uppsala. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är av extremt stor betydelse att kommun nu säkrar en framkomlighetsplan för city 
under den kraftiga ombyggnadsperiod som stundar. Framkomligheten för samtliga 
trafikslag måste vara rimlig torts dessa stora infrastrukturprojekt. Två planskilda 
korsningar i city, två spår till mellan Uppsala och Stockholm samt spårvägsplaner 
riskerar att skapa flödesinfarkter i Uppsalas centrala miljöer. 
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§ 280  

Projektdirektiv Teknisk försörjning inom 
ramen för fyrspårsavtalet 
KSN-2023-01908 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna projektdirektivet, enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Ärendet avser godkännande av projektdirektiv för framtagande av koncept för teknisk 
försörjning. Södra Uppsala med Sydöstra stadsdelarna och verksamhetsområdet 
kommer att behöva försörjas med el, värme, kyla, vatten och digital infrastruktur. Nya 
kapaciteter behöver tillskapas. Projektets syfte är att i samarbete med Uppsala Vatten 
och Avfall AB ta fram förslag till koncept för försörjningssystemen som är 
resurseffektivt, har god innovationshöjd och ger kostnadsnytta. Projektets mål och 
leveranser är kopplade till uppdrag 19 i mål & budget 2024.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 290 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 oktober 2023 
• Bilaga 1, Projektdirektiv Teknisk försörjning 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar: 
att i första hand ta fram en ny fördjupad översiktsplan för de sydöstra stadsdelarna så att 
den tekniska försörjningen bereds och planeras utifrån rätt dimensionering. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande med följande motivering: 
Fyra spår mellan Uppsala och Stockholm är av stor vikt för Uppsala och hela norra 
Sverige. Det är ett viktigt infrastrukturprojekt och vi ser fram mot att spaden sätts i 
marken.  
Det är positivt att det tas fram projektdirektiv för den tekniska försörjningen men våra 
partier vill se en annan utbyggnad i sydöstra staden och vill att det tas fram en ny 
fördjupad översiktsplan för området. En ny fördjupad översiktsplan skulle ha ett annat 
behov av teknisk försörjning än den som beslutats och projektdirektiven skulle behöva 
dimensioneras efter en ny plan. 

Särskilt yttrande 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) lämnar följande särskilda 
yttrande: 
Det är anmärkningsvärt att det parti som gör anspråk på att vara det ledande 
oppositionspartiet inte tycks mäkta med att stå fast vid tidigare långsiktiga 
överenskommelser inom ramen för fyrspårsavtalet. År 2021, för bara två år sen, träffade 
det dåvarande Mittenstyret och Moderaterna en överenskommelse om ändringar i den 
fördjupade översiktsplanen för de sydöstra stadsdelarna. Såväl Mittenstyret som det 
nuvarande styret med Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet har stått upp 
för den överenskommelsen.  
Genom att nu inte ställa sig bakom ärendet om teknisk försörjning med hänvisning till att 
Moderaterna nu vill göra om den fördjupade översiktsplanen visar återigen att de inte 
går att lita på när det gäller ingångna avtal och överenskommelser. Ärendet om teknisk 
försörjning är helt avgörande för att Uppsala ska kunna leva upp till fyrspårsavtalet. Om 
Moderaterna hade yrkat på förändringar i ärendet hade varit förståeligt utifrån att 
Moderaterna är ett oppositionsparti, men att helt avslå ärendet visar inte på en vilja att 
ta ansvar. För Uppsalas medborgare och näringsliv är det helt avgörande med stabilitet 
och långsiktighet. Något som i praktiken blir helt omöjligt när partier ändrar åsikt hela 
tiden. 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna har länge motsatt sig överexploateringen av de sydöstra 
stadsdelarna samt spårvägsprojektet. Vi vill bygga ut Uppsala varsamt och med ett 
större fokus på landsbygden. Vi vill inte se en överdriven förtätning av staden och ett nytt 
miljonprogramområde. Vi ser även stora risker med att ge sig in i detta enorma 
exploateringsprojekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med ett 
mycket osäkert prisläge. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till både fördyringar och 
framskjutna delprojekt. Storskaligheten i projektet bygger på osäkra 
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befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i lokalförsörjningen och 
infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna stöttar inte den hårda exploateringen på kort tid som 
Fyrspårsavtalet idag innebär. Lågkonjunktur, kraftigt minskad nativitet, Tidöavatalet, 
inflationen etc har kraftigt förändrat de förutsättningar och antaganden som låg till 
grund för planerna när Fyrspårsavtalet tecknades. Det är hög tid att ”nyktra till”. 
Projektdirektivet är i huvudsak bra men allt kopplat till spårvägsprojektet som kräver 
mer än vad långa bussars framkomlighet behöver anser vi vara ekonomisk 
misshushållning. Vi anser att planerna på en spårvägslösning i Uppsala stad omedelbart 
ska avbrytas och ersättas med en lösning för längre bussar. Inte minst i ljuset av att det 
saknas nödvändiga detaljplaner som vunnit laga kraft anser vi att det är oansvarigt att 
förbruka hundratals miljoner kronor på spårvägsprojektet. 
Utvecklingspartiet demokraterna stöttar inte den hårda exploateringen på kort tid som 
Fyrspårsavtalet idag innebär. Vi utgår ifrån att bland annat dagens lågkonjunktur leder 
till att omförhandlingen med staten blir framgångsrik och att byggplanerna i Uppsala 
stads södra stadsdelar kraftigt minskas jämfört med dagens avtalade 33.000 bostäder 
och 10.000-20.000 arbetsplatser fram till år 2050. Självklart behöver kommunen 
genomföra ärendets studier i en mindre omfattning om berörda områden fram till år 
2070 bebyggs med 25.000 nya bostäder och 16.000 nya arbetsplatser. 
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§ 281  

Entreprenadupphandling för förarbeten i 
projektet Uppsala spårväg – Dynamisk 
inköpssystem (DIS) steg 1 
KSN-2023-02423 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna del 1 i strategin för upphandling av förarbeten för Uppsala 
spårväg enligt ärendets Bilaga 1,  

2. att genomföra anbudsinfordran för kvalificering för deltagande i 
inköpssystemet (DIS) steg 1, samt 

3. att delegera till stadsbyggnadsdirektören att utse entreprenörer som 
kvalificerar sig i steg 1. 

Deltar ej i beslut 

Närvarande ledamöter (C) deltar ej i beslutet. 

Sammanfattning 

Med förarbeten inom projektet Uppsala spårväg avses flytt av ledningar, flytt och 
nedtagning av träd, trafik under byggtid, sänkning av väg 255 samt förberedande 
arbeten inför byggnation av spårvägen. Upphandling av entreprenörer för att utföra 
dessa arbeten sker enligt upphandlingsstrategin med upphandlingsmetoden 
dynamiskt inköpssystem (DIS).  

Upphandlingsstrategin för förarbeten är indelad i två delar: 

Del 1 ger en samlad bild av behovet och beskriver grundförutsättningar samt 
avvägningarna som gjorts vid val av upphandlingsform. Den redovisar paketering av 
kommande objektsupphandlingar med bedömda kostnadsuppskattningar. 

Del 2 kommer att innehålla krav som ska gälla generellt i kommande 
objektsupphandlingar. Det gäller krav rörande exempelvis trafik under byggtid, klimat 
samt ekologisk och social hållbarhet. 

Upphandlingen enligt DIS görs i två steg: 
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Utdragsbestyrkande 
 

Steg 1 är en kvalificering där anbudsgivare anmäler intresse och kontrolleras för att få 
ta del av sekretessklassad information (förfrågningsunderlag för 
ledningsomläggningars entreprenadupphandlingar). Samtidigt kontrolleras att 
anbudsgivaren uppfyller kommunens ska-krav för uteslutningsgrunder samt att 
teknisk och yrkesmässig kapacitet uppfylls.  

Steg 2 är objektsupphandlingar där kvalificerade entreprenörer enligt steg 1 kan lämna 
anbud.  

Ärendet omfattar upphandlingsstrategi del 1 och upphandling enligt DIS steg 1. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 291 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 november 2023 
• Bilaga 1, Strategi för upphandling av förarbeten i projektet Uppsala spårväg – 

steg 1 
• Bilaga 2, Allmänna föreskrifter för upphandling av förarbeten steg 1 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD), Jonas Segersam (KD) och Therez Almerfors (M) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas 
Segersam (KD) med fleras yrkande med följande motivering: 
Fyra spår mellan Uppsala och Stockholm är av stor vikt för Uppsala och hela norra 
Sverige. Det är ett viktigt infrastrukturprojekt och vi ser fram mot att spaden sätts i 
marken.  
Det är positivt att det tas fram projektdirektiv för den tekniska försörjningen men våra 
partier vill se en annan utbyggnad i sydöstra staden och vill att det tas fram en ny 
fördjupad översiktsplan för området. En ny fördjupad översiktsplan skulle ha ett annat 
behov av teknisk försörjning än den som beslutats och projektdirektiven skulle behöva 
dimensioneras efter en ny plan. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi ser stora risker med att ge sig in i detta enorma projekt och förordar BET som 
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Utdragsbestyrkande 
 

kollektivtrafiklösning istället för spårväg. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk 
lågkonjunktur med ett mycket osäkert prisläge. Vi kan förvänta oss att det kommer leda 
till både fördyringar och framskjutna delprojekt. Storskaligheten i projektet bygger på 
osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i lokalförsörjningen 
och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i områdena. Det är alltså 
mycket oklart hur många som faktiskt kommer ha behov av spårvägen då vi i dagsläget 
inte vet hur många som kommer bo i området. Spårvägen riskerar att bli 
överdimensionerad för det framtida behovet av kollektivtrafik, det vore mycket klokare 
att investera i ett flexibelt alternativ som BRT. 

Särskilt yttrande 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet röstade som enda parti nej till den så kallade Uppsalapaketet och 
stadsmiljöavtalet med den kraftiga exploatering som det innebär i Sydöstra och Södra 
Uppsala. Vi motsätter oss valet av spårväg som kollektivtrafiksystem i Uppsala och 
förordar i stället Bus Rapid Transit (ett modernt och effektivt kollektivtrafiksystem med 
snabba el-bussar), som är ett mer flexibelt trafikslag och som på ett bättre sätt svarar 
mot Uppsalas behov. Därför är vi i grunden emot att genomföra förarbeten för just 
spårväg. Eftersom det här beslutet däremot rör själva upphandlingsformen, och 
Dynamisk inköpssystem (DIS) är en bra upphandlingsmetod som ger en större flexibilitet 
vilket är nödvändigt utifrån den snäva tidsramen för språvägsprojektet, valde vi att avstå 
från att delta i beslutet, men att inte avslå ärendet. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna har en egen Mål & budget som inte inkluderar 
spårvägsinvesteringar. Vi anser att kommunen omgående ska avbryta spårvägsplanerna 
och istället skapa förutsättningar för längre bussar i de sträckor som nu planeras för 
kapacitetsstark kollektivtrafik 
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§ 282  

Projektavtal med Uppsala innovation centre -
stärkt teknikkluster 
KSN-2023-03239 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja årligt projektmedel om 1 300 000 kronor till Uppsala Innovation 
Centre AB för perioden 2023–2025, 

2. att godkänna projektavtal mellan Uppsala kommun och Uppsala Innovation 
Centre AB för perioden 2023–2025 enligt bilaga, 

3. att uppdra till Näringslivsdirektör att underteckna avtal enligt bilaga, samt 
4. att ovanstående beslut gäller under förutsättning att övriga finansiärer av 

Uppsala Innovation Centre AB fattar motsvarande beslut om finansiering för 
perioden 2023–2025. 

Sammanfattning 

Uppsala Innovation Centre AB (UIC) utgör tillsammans med STUNS, STUNS Energi 
samt STUNS Life science de långsiktiga satsningarna inom ramen för kommunens 
engagemang i STUNS samarbetet. Det övergripande syftet med UIC och STUNS Life 
Science är att skapa fler och växande internationellt konkurrenskraftiga företag som 
bidrar till Uppsalas långsiktiga tillväxt och attraktionskraft. UIC ägs till lika delar av sina 
fyra ägare Uppsala Stadshus AB (KSN-2013-0799), SLU Holding AB, STUNS och Uppsala 
universitet Utveckling AB. UIC finansieras av sina partners och ägare.  
Kommunstyrelsen beslutade den 29 mars 2023 (§64) om grundfinansiering till UIC för 
perioden 2023–2025.  

Utifrån att UIC har ansökt om ett ytterligare stöd under tidsperioden 2023–2025 för att 
bedriva utökad verksamhet behöver Uppsala kommun fatta beslut om sin del av den 
fortsatta finansieringen av UIC. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 292 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 november 2023 
• Bilaga: projektavtal mellan Uppsala kommun och Uppsala Innovation Centre 

AB för perioden 2023–2025 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är väldigt viktigt att Uppsala kommun bidrar till att det etableras fler liknande 
branschnätverk som Life-Science i Uppsala. Ett av dessa är digital teknik och tjänster. 
Mycket viktigt att kommunen som minsta gemensamma nämnare bidrar till denna 
viktiga utveckling. För att etableringen av två ytterliga branschkluster ska bli 
framgångsrikt under mandatperioden krävs ett aktivt politiskt engagemang. Genom 
Näringslivsrådet kan politiken politiskt obundet bidra till att det blir verklighet. 
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§ 283  

Deltagande på Mälardalsrådets 
benchmarkingresa till Milano 31 januari - 2 
februari 2024 
KSN-2023-03393 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att Uppsala kommuns ledamöter i Mälardalsrådets styrelse representerar 
Uppsala kommun vid Mälardalsrådets benchmarkingresa till Milano den 31 
januari – 2 februari 2024. 

Sammanfattning 

Mälardalsrådet arrangerar den 31 januari – 2 februari 2024 en benchmarkingresa till 
Milano, Italien. Mälardalsrådets styrelse är inbjudna att delta på benchmarkingresan. I 
styrelsen representeras Uppsala kommun av kommunstyrelsens ordförande och 
kommunstyrelsens 2:e vice ordförande. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 293 
• Tjänsteskrivelse daterad 24 november 2023 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Mälardalsrådet är en intresseorganisation för kommuner och landsting i Stockholm-
Mälarregionen, inte för Italien. Det vore rimligare att åka på en gemensam resa i vår 
region istället för att åka utomlands. Det går att lära sig om andra länder utan att 
befinna sig där, exempelvis genom goda relationer, omvärldsbevakning och digitala 
möten. Vi i Sverigedemokraterna är även kritiska till Mälardalsrådet överlag, en 
överflödig verksamhet full av byråkrati och som kostar mycket pengar. 

Särskilt yttrande 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Uppsala kommuns arbete inom ramen för Mälardalsrådet är prioriterat för att i större 
regional samverkan kunna driva frågor om infrastruktur och kompetensförsörjning. De 
frågor som drivs i Mälardalsrådet är av stor vikt för Uppsalas och hela 
Mälardalsregionens fortsatta utveckling och det är därför en styrka för Uppsala kommun 
att vi har två representanter i styrelsen.   
Mälardalsrådet har inga egna resurser och vi anser att det är rimligt att kommunens två 
representanter bereds möjlighet att åka på benchmarkingresan till Milano för att få en 
inblick i hur akademi, näringsliv och offentlig sektor tillsammans arbetar för att möta 
samhällsutmaningar. Samspelet mellan dessa tre är av stor vikt även i Uppsala och givet 
att resurserna redan har dragits ner anser vi att det är en väl avgjord prioritering. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att liknande kostnader inte kan motiveras i 
rådande ekonomiska läge. I ekonomiskt svåra tider som nu förordar UP stopp för alla 
aktiviteter som inte är nödvändiga eller som tydligt kan påvisa ett stort värde för 
kommunen om det genomförs. 
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§ 284  

Deltagande vid invigning av 
kulturhuvudstadsår 2024 i Tartu, Estland 
KSN-2023-03409 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens ordförande och kulturnämndens ordförande deltar vid 
invigning av kulturhuvudstadsår 25–27 januari 2024 i Tartu, Estland. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har inbjudits att delta med två representanter vid invigningen av 
kulturhuvudstadsår 2024 i Uppsalas vänort Tartu i Estland. Kommunstyrelsens 
ordförande och kulturnämndens ordförande föreslås representera Uppsala kommun 
vid invigningen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 294 
• Tjänsteskrivelse daterad 2024-11-27 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Reservationer 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi ser inte syftet med att åka och roa sig på kulturevenemang utomlands. Resan 
motiveras bland annat med att Uppsala arbetar med ansökan om att själva bli 
kulturhuvudstad, något vi motsätter oss. För Sverigedemokraterna är kommunens 
centrala uppgift att värna välfärdens kärnuppdrag. Våra skattemedel ska inte gå till 
olika former av internationella prestigejippon. Varen i Sverige eller i andra länder. 

Särskilt yttrande 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Vi förstår argumentationen för att Kommunstyrelsens- och kulturnämndens ordförande 
ska representera Uppsala kommun vid föreliggande besök i Tartu, men vi konstaterar att 
det innebär ett avsteg från den normala rutinen att kommunen representeras av 
kommunstyrelsens ordförande och andre vice ordförande i den här typen av 
sammanhang. Det är en bra princip som vi tror det är viktigt att hålla fast vid framöver. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att liknande kostnader inte kan motiveras i 
rådande ekonomiska läge. I ekonomiskt svåra tider som nu förordar UP stopp för alla 
aktiviteter som inte är nödvändiga eller som tydligt kan påvisa ett stort värde för 
kommunen om det genomförs. UPs stöd för projektet ”Europas kulturhuvudstad 2029” 
har också villkorats med att berörda kostnader ska vara inriktade på att stärka och 
utveckla det lokala utbudet av kulturellt innehåll till glädje för Uppsalas invånare och 
besökare. Vi anser också att resande för att lära hur andra genomför liknande projekt är 
dåligt för klimatet samt att bättre effekt för att locka besökare görs via digitala 
målgruppskampanjer. 

 

  

 

  



Sida 59 (88) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 285  

Ordning för markförsäljning inom Norra 
Hovstallängen 
KSN-2020-01614 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att inleda förhandling om markanvisning av byggrätt för skola, förskola, 
fritidsklubb, idrottshall och träffpunkt för äldre till Uppsala kommun 
Skolfastigheter AB, samt 

2. att inleda en process för att markanvisa övriga återstående byggrätter inom 
Norra Hovstallängen.  

Sammanfattning 

Den 2 juni 2022, § 154, beslutade kommunstyrelsen om justerad ordning för försäljning 
av Norra Hovstallängen. Enligt beslutet skulle försäljningen av Norra Hovstallängen ske 
genom upphandlingsförfarande på den privata marknaden enligt lagen om offentlig 
upphandling (LOU). Valet av LOU-förfarande skulle enligt beslutet avgöras av den 
metod som vid tidpunkten för försäljningen, utifrån en sammanvägd bedömning, var 
den mest lämpliga mot bakgrund av gällande lagstiftning och rättsläge samt ekonomi, 
genomförbarhet och projektmål, bilaga 1. 

Förutsättningarna för att genomföra försäljning genom ett upphandlingsförfarande för 
Norra Hovstallängen som helhet bedöms dock för närvarande som mindre lämpligt. 
Upphandling i tidigt skede, där detaljplanen kan ändras, innebär en risk för att 
upphandlingen blir ogiltig. I kombination med ett försämrat marknadsläge för kontor 
finns även en risk för att tidplanen för att utbyggnaden av förskola förskjuts, vilket kan 
leda till ett större underskott av förskoleplatser i centrala Uppsala.  

Försäljning föreslås därför i stället ske efter direktanvisning till Uppsala kommun 
Skolfastigheter AB som då blir ägare av skola, förskola, idrottshall, fritidsklubb och 
träffpunkt för äldre. Om mobilitetscenter ska ingå i denna markanvisning, eller anvisas 
separat, föreslås utredas vidare. Försäljning av återstående byggrätter inom Norra 
Hovstallängen kan ske genom markanvisning när skolbyggrätten har avgränsats 
tydligare än i dagsläget. 
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Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 6 december 2023 § 87 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 november 2023 
• Bilaga 1, Justerad ordning för försäljning av Norra Hovstallängen, 2022-06-02 
• Bilaga 2, Kommuninvest, 2022, Äga eller hyra verksamhetslokaler – viktiga 

överväganden för offentliga aktörer 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till mark- 
och exploateringsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi har under flera års tid lyft fram att vi inte står bakom att bygga en skola på Norra 
hovstallängen. Vi tror att både tomten kan användas bättre, och skolan få en bättre 
placering genom att använda en annan lokalitet för utbildningsverksamhet. Dessutom 
anser vi att det är problematiskt att placera en skola bredvid en Uppsalas mest 
trafikerade korsningarna. Behovet av förskolor och skolor i närområdet är stort, och hade 
vi styrt hade en skola redan byggts i centrala Uppsala, exempelvis på andra sidan ån, 
eller närmare ån inom industristaden hade varit bättre för att komma ifrån den 
trafikerade Kungsgatan och ge en bättre miljö för förskole-och skolbarn. Tomten ligger 
dessutom väldigt centralt och hade kunnat utnyttjas bättre om planerna från starten fått 
en annan inriktning, vilket också de många dikeskörningarna när det gäller vem som 
skall bygga, och vad, som kantat processen 
Det är bekymmersamt att det inte finns en ekonomisk analys kopplad till ärendet, något 
som kommunstyrelsen beslutade om i juni 2022. I dessa ekonomiska tider behöver vi 
förtroendevalda vara varsamma med alla investeringar och utgifter vilket gör bristen på 
analys extra problematisk.  
Vidare så tror vi att det kan bli svårt att få till en mobilitetslösning och parkeringshus ifall 
det bryts ut helt från resterande planer och det bör fortsatt ingå planen. 
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§ 286  

Handlingsplan mot välfärdsbrott 
KSN-2023-01293 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta Handlingsplan mot välfärdsbrott i enlighet med ärendets bilaga 1, 
samt 

2. att uppdra åt förvaltningen att med utgångspunkt i kommande lagstiftning på 
området utreda om och hur bakgrundskontroller ska användas i kommunen, 
vid såväl nyanställning som befintligt anställda, i syfte att minimera riskerna 
för otillbörlig påverkan och försvåra för välfärdsbrottslighet. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 15 juni 2022 § 157 att uppdra till 
kommunledningskontoret att ta fram förslag till handlingsplan mot välfärdsbrott för 
beslut i kommunstyrelsen under våren 2023. 

Ett förslag till handlingsplan har tagits fram i samarbete mellan 
kommunledningskontoret och förvaltningar och bolag i kommunkoncernen. Inför 
handlingsplanens antagande i kommunstyrelsen under hösten 2023 har 
handlingsplanen remitterats till berörda nämnder och bolag.  Handlingsplanen har 
även remitterats till fem externa aktörer så som branschorganisationer, 
idrottsorganisationernas samarbetsorgan och bildningsförbunden för yttrande. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 295 
• Tjänsteskrivelse daterad den 1 november 2023 
• Bilaga 1, Handlingsplan mot välfärdsbrott  
• Bilaga 2, Förstudie 
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Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar: 
att tillägg görs för att ta fram rutiner för att göra bakgrundskontroller för anställda i 
nyckelposition i den egna organisationen, och för att bättre kunna identifiera 
välfärdsbrottslighet bland kommunalt anställd personal. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar: 
att uppdra åt förvaltningen att med utgångspunkt i kommande lagstiftning på området 
utreda om och hur bakgrundskontroller ska användas i kommunen, vid såväl 
nyanställning som befintligt anställda, i syfte att minimera riskerna för otillbörlig 
påverkan och försvåra för välfärdsbrottslighet. 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) jämkar sig med Erik 
Pelling (S) med fleras yrkande. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Erik Pelling (S) med fleras tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag med tillägg 
enligt Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Att stoppa välfärdsbrottsligheten och att skattepengar går till kriminella istället för 
välfärden är av största vikt. Under beredningen av ärendet lyckades vi få till ytterligare 
skärpningar som gör planen ännu vassare. Dessutom ville vi inkludera en skrivelse om att 
bakgrundskontroller behöver vara möjligt för nyckelpersoner internt. Givet det osäkra 
rättsläget och det arbete som pågår på Regeringskansliet i frågan valde vi att gå med på 
den presenterade kompromisskrivelsen som öppnar för att bakgrundskontroller ska 
göras på nya och befintliga anställda framöver. 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att betrakta välfärdsbrott ur ett helhetsperspektiv som inte enbart gäller 
frågan om brottsligt tillskansande av medel för ekonomisk vinning. Det behövs 
omfattande kontroll, rutiner och tillsyn för att säkerställa lämpligheten hos huvudmän. 
Ett oroande exempel är Imanskolan som nyligen fått stänga efter att en utredning från 
Säpo kommit fram till att det fanns en risk att barnen där radikaliserades av islamister. 
Förslaget till handlingsplan visar tydligt att kommunen tycks tro att den egna 
organisationen är vaccinerad mot påverkan, infiltration och korruption utgående från 
kriminella krafter. Så är självklart inte fallet. Otillåten påverkan är brett och i detta 
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sammanhang inbegriper det även mutor och jäv, exempelvis påverkan inom 
klanfamiljer. Man måste även ta en helhetssyn över den totala processen omfattande allt 
från behovsbeskrivning, kvalitetssäkring av ansökningar, beslut, resurstilldelning, 
rapportering samt tids-, faktura- och betalningskontroll. Parallellt med detta måste även 
bakgrunds- och kvalitetskontroll ske av såväl interna som externa organisationer och den 
interna personalen. Området omfattar även kommunens bidrag till föreningslivet. Det är 
viktigt med regelbundna kontroller, mätverktyg, underlag, stickprovskontroller och 
oanmälda besök, i de fall det är lämpligt, för att säkerställa att skattepengar används till 
avsedda syften. 
Tycker man att bakgrundskontroll av egen personal känns fel, ska man läsa Expressens 
m.fl. granskning om återvändande IS-krigare. Av 83 bekräftade IS-återvändande arbetar 
eller har arbetat en fjärdedel med barn, unga och utsatta. Totalt hittades 24 IS-
återvändande som fått arbete hos offentliga arbetsgivare, exv. inom sjukvården eller 
hemtjänsten. 
Handlingsplanen kompletteras för att åtgärda bristerna enligt ovan. Samverkan bör ske 
med kommuner som redan har denna utökade kvalitetskontroll. 
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§ 287  

Samverkansöverenskommelse Uppsala 
kommun och lokalpolisområde 
Uppsala/Knivsta 2024-2027 
KSN-2023-03009 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ingå samverkansöverenskommelse med lokalpolisområde 
Uppsala/Knivsta för åren 2024–2027 i enlighet med ärendets bilaga. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun och lokalpolisområde Uppsala/Knivsta har haft 
samverkansöverenskommelser för gemensamt brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbete sedan flera år tillbaka. 

Nuvarande samverkansavtal löper ut i december 2023. En ny 
samverkansöverenskommelse ingås för åren 2024–2027. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 296 
• Tjänsteskrivelse daterad den 6 november 2023 
• Bilaga 1, samverkansöverenskommelse 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att kommunen fördjupar och breddar sin samverkan med Polisen. 
Kommunen bör även arbeta för att få mer stöd från rättsväsendet och staten för att få 
bukt med den organiserade brottsligheten. Rimligtvis borde det vara poliser som 
patrullerar våra gator och torg istället för kommunanställda ordningsvakter. Kommunen 
bör göra allt som krävs för att bekämpa otryggheten, men vi kommer behöva mer stöd 
från myndigheterna och regeringen. 
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§ 288  

Föreskrifter för Uppsala kommuns lokala 
brottsförebyggande råd 
KSN-2023-03007 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna reviderade föreskrifter för det lokala brottsförebyggande rådet i 
Uppsala kommun i enlighet med ärendets bilaga.  

Sammanfattning 

Det lokala brottsförebyggande rådet, nedan benämnt Lokala Brå eller enbart rådet, i 
Uppsala kommun bildades år 2000 och de nuvarande föreskrifterna började gälla år 
2015. Den 1 juni 2023 trädde en ny lag i kraft, lag (2023:196) om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete, som bland annat reglerar verksamhet som idag ligger 
inom Lokala Brå.  

För att tillämpa den nya lagstiftningen i Uppsala kommun föreslås föreskrifterna för 
Lokala Brå revideras.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 297 
• Tjänsteskrivelse daterad den 6 november 2023 
• Bilaga, reviderade föreskrifter för Lokala Brå 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar: 
att KSAU adjungeras in i det nya lokala BRÅ 

Kent Kumpula (SD) yrkar: 
att ärendet återremitteras för att revidera föreskrifterna så att samtliga politiska partier 
som finns representerade i kommunstyrelsen även har representation och insyn i 
brottsförebyggande rådet. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Jonas Segersam (KD) med fleras ändringsyrkande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Kent Kumpulas (SD) återremissyrkande mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersam (KD) med fleras ändringsyrkande mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande med följande motivering: 
Lokala BRÅ är ett viktigt och bra forum för aktörer i Uppsala kommun att träffas och 
arbeta trygghetsfrämjande. Ökad trygghet är en fråga som engagerar samtliga partier 
och som ligger högst upp på agenda givet den senaste tidens utveckling.  
Det görs mycket bra på flera håll idag men återrapporteringen till politiken är i många 
fall bristfällig. I flera av de grupper som arbetar med dessa frågor finns ingen politisk 
representation vilket gör att viktig information inte når fram till de högst ansvariga.   
För att öka den politiska representationen från både styre och opposition anser vi att hela 
KSAU bör adjungeras in till lokala BRÅ. Det är bra med representation från nämnderna 
men även den högsta politiska ledningen borde ha möjlighet att delta på mötena. 

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är rimligt att alla partier som har representation i kommunstyrelsen även har 
representation i brottsförebyggande rådet. Trygghetsfrågan har seglat upp till att vara 
ett av de största problemen vi måste lösa, att i det läget exkludera partier från insyn är 
inte rätt väg att gå. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utifrån alla idag kända relevanta forskningsresultat är det viktigt att det lokala 
brottsförebyggande rådet särskilt fokuserar på förebyggande insatser i förskolan och 
grundskolan. Det inkluderar ett särskilt fokus på HVB-placerade barn i Uppsala från 
andra kommuner. 
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§ 289  

Ledningsplan inför och vid allvarliga 
störningar 
KSN-2023-02954 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Ledningsplan inför och vid allvarlig störning 

Sammanfattning 

Enligt Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap (LEH) ska kommunen ta fram en 
plan för hantering av extraordinära händelser. 

Utifrån denna lag har Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och 
Sveriges kommuner och landsting har tagit fram en överenskommelse om 
kommunernas krisberedskap. Där konkretiseras målen och förväntningarna på en 
sådan plan. Planen ska innehålla: 

• hur kommunen ska organisera sig under extraordinära händelser. 
• hur kommunens organisation för krisledning ska bedriva samverkan och 

ledning i syfte att uppnå inriktning och samordning. 
• vilka lokaler med nödvändig teknisk utrustning för samverkan och ledning som 

disponeras vid extraordinära händelser. 

Styrdokumentet för en plan för hantering av extraordinära händelser ska beslutas av 
kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 298 
• Tjänsteskrivelse daterad 6 november 2023 
• Bilaga 1, Förslag till ledningsplan inför och vid allvarlig störning 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt med förebyggande krisledningsarbete, vi borde titta på hur civilförsvaret 
var uppbyggt innan allt avvecklades. Det kan gälla behovet av införande och ledning av 
kommunala hemskyddsgrupper samt regelbundna krisledningsövningar, samt 
säkerställande av system och rutiner för analoga styrmodeller för arbete inom 
samhällskritiska områden. 
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§ 290  

Redovisning av partistöd 2022 samt 
utbetalning av partistöd för 2024 
KSN-2023-01591 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att för år 2024 betala ut partistöd till  
Socialdemokraterna om 2 102 400 kronor,  
Moderaterna om 1 314 000 kronor,  
Vänsterpartiet om 1 051 200 kronor,  
Sverigedemokraterna om 788 400 kronor, 
Centerpartiet om 700 800 kronor, 
Kristdemokraterna om 613 200 kronor, 
Liberalerna om 525 600 kronor,  
Miljöpartiet om 525 600 kronor, samt  
Utvecklingspartiet demokraterna om 262 800 kronor. 

Sammanfattning 

I enlighet med kommunallagen 4 kap 29 § får kommuner ge ekonomiskt bidrag i form 
av partistöd till de partier som är representerade i kommunfullmäktige. 
Kommunfullmäktige antog regler för kommunalt partistöd för mandatperioden 2023–
2026 vid sammanträde den 19 september 2022 § 321.  

Samtliga partier som fick partistöd år 2022 och som nu är representerade i 
kommunfullmäktige har lämnat in redovisningar av partistöden för år 2022 i enlighet 
med reglerna och föreslås få partistöd utbetalt för år 2024. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 299 
• Tjänsteskrivelse daterad den 27 november 2023 
• Bilaga 1, uträkning av partistöd för år 2024 
• Partiernas redovisningar av partistöd 2022 (i akten) 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 291  

Svar på motion om belysning för 
muralmålningen på Påvel Snickares gränd 
från Anders Sehlin (SD) 
KSN-2021-03133 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Anders Sehlin (SD) föreslår i en motion väckt 8 november 2021 att i arbetet med 
kommunens belysningsprogram verka för att belysa konstverket. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 300 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 november 2023 
• Bilaga, Motion om belysning för muralmålningen på Påvel Snickares gränd från 

Anders Sehlin (SD) 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Kent Kumpulas 
(SD) yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Tidslinjen är alltså att Sverigedemokraterna lämnade in en motion om att belysa 
muralmålningen i Påvel Snickares gränd, och efter att motionen lämnades in har 
kommunen beslutat att följa motionens intention och montera belysning för just den 
muralmålningen. Ett mer ärligt sätt att hantera förslaget hade rimligtvis varit att bifalla 
motionen och tacka för ett bra förslag. För hur vi än vrider och vänder på det, så är det 
här ett förslag från Sverigedemokraterna som styret har valt att följa och genomföra. 
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§ 292  

Svar på motion om fler genomgående 
upphöjda cykel- och gångöverfarter från 
Lovisa Johansson (FI) 
KSN-2022-01931 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 13 juni 2022 att Uppsala kommun 
anlägger fler genomgående upphöjda cykel- och gångöverfarter. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 305 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2023 
• Bilaga 1, Motion om fler genomgående upphöjda cykel- och gångöverfarter 

från Lovisa Johansson (FI) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag gatu- och samhällsmiljönämnden 22 november 

2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 293  

Svar på motion om att inrätta Uppsala 
ungdomsfullmäktige från Lovisa Johansson 
och Stina Jansson (FI) 
KSN-2022-02696 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 19 september 
2022  

• att inrätta ett ungdomsfullmäktige som kontinuerligt fungerar som en 
remissinstans på kommunala beslut, 

• att utreda riktlinjer för hur unga kan kandidera och bli valda till 
ungdomsfullmäktige, 

• att ungdomsfullmäktige ska ges tillgång till en arbetsplats i anslutning till 
kommunledningskontoret, 

• att inrätta en särskild tjänst för ökat ungdomsinflytande på 
kommunledningskontoret, samt 

• att sprida information i kommunens grund- och gymnasieskolor om hur man 
kan kandidera till ungdomsfullmäktige, med hänsyn till att nå fram till och 
locka en mångfald av ungdomar från olika kommundelar, åldrar och kön. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 301 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 november 2023 
• Motion om att inrätta Uppsala ungdomsfullmäktige från Lovisa Johansson och 

Stina Jansson (FI) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna är positiva till allt som stärker vår demokrati. I nuläget 
anser vi dock att fokuset ska läggas på att få igång Stadsdels- och bygderåden samt att 
genomföra den rådgivande folkomröstningen om Uppsalas långsiktiga utbyggnad den 
9/6 2023. Med fördel kan de Stadsdels- och Bygderåd som bildas motivera ungdomar att 
skapa en ”sektion” inom rådets verksamhet som ger dem en plattform för att samlat 
göra sin röst bättre hörd. 
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§ 294  

Svar på motion om osund konkurrens från 
Therez Almerfors (M) 
KSN-2023-01389 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) föreslår i en motion väckt 24 april 2023 att Uppsala kommun och 
bolagen i kommunkoncernen gör en översyn av samtliga momspliktiga intäkter för att 
undersöka om osund konkurrens förekommer.  
Bedömningen är att kommunens verksamheter är förenliga med kommunallagen och 
att osund konkurrens inte är att påtagligt problem i Uppsala kommun. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 302 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 oktober 2023. 
• Bilaga, Motion om osund konkurrens från Therez Almerfors (M) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) 
yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors 
(M) bifallsyrkande. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är helt rimligt att kommunen inte bör konkurrera med näringslivet när det kommer 
till områden som inte ingår i det kommunala kärnuppdraget. Inom kommunen finns 
sådana verksamheter, exempelvis caféer, konferensanläggningar, 
aktivitetsanläggningar, satsningar på biogas/vätgas m.m. 
Kommunen skapar även osund konkurrens genom att ekonomiskt stödja viss 
verksamhet. Exempel på områden är hur vi göder kultur- och föreningslivet, sociala 
företag, olika miljö- och klimatrelaterade verksamheter med skattemedel, något som 
skapar en osund konkurrens då de utövare som inte får bidrag får svårare att konkurrera 
på marknaden och det hämmar nyetableringar. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det pågår ett arbete inom USAB som bland annat går ut på att kommun inte ska utföra 
verksamheter där det finns en god konkurrens bland privata företagare. Det är viktigt att 
kommunen håller sig till sina uppgifter och inget annat. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
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Utdragsbestyrkande 
 

§ 295  

Svar på motion om förändrade lokala 
ordningsföreskrifter från Nora Karlsson (C) 
med flera 
KSN-2023-01656 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att återremittera ärendet i syfte att göra en fördjupad utredning samt föra en 
dialog med Polismyndigheten och Länsstyrelsen. Syftet ska vara att utreda 
vilka konsekvenser ett eventuellt upphävande av alkoholförbudet kan få och 
samtidigt se om det är möjligt att ersätta förbudet med ett regelverk som 
innebär att tillåta en mindre alkoholförtäring under respektfulla former. 
Utredningen bör också visa om det är möjligt att tillåta alkoholförtäring på 
vissa undantagna platser och/eller tider. 

Sammanfattning 

Nora Karlsson (C) föreslår i en motion väckt 22 maj 2023 att det generella förbudet mot 
alkoholförtäring i Uppsala kommuns lokala ordningsföreskrifter 13 § 
punkten f. upphävs. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 303 
• Tjänsteskrivelse daterad 4 september 2023 
• Bilaga, Motion om förändrande lokala ordningsföreskrifter från Nora Karlsson 

(C) 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen. 

Erik Pelling (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att återremittera ärendet i syfte att göra en fördjupad utredning samt föra en dialog med 
Polismyndigheten och Länsstyrelsen. Syftet ska vara att utreda vilka konsekvenser ett 
eventuellt upphävande av alkoholförbudet kan få och samtidigt se om det är möjligt att 
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Utdragsbestyrkande 
 

ersätta förbudet med ett regelverk som innebär att tillåta en mindre alkoholförtäring 
under respektfulla former. Utredningen bör också visa om det är möjligt att tillåta 
alkoholförtäring på vissa undantagna platser och/eller tider. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Erik Pelling (S) med fleras återremissyrkande mot att avgöra 
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Ehsan Nasari (C) med fleras bifallsyrkande. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi anser att regler ska finnas men att de ska vara både relevanta och kunna 
upprätthållas. När man inte kan upprätta regler genom uppföljning/tillsyn leder det till 
att samhället försvagas när respekten och moralen kopplad till regler urholkas. Det är få 
som respekterar förbud mot att dricka lite alkohol i en park. Eftersom det är så, är det 
klokare att hitta en ordningsform som ändå ger ett rimligt nyttjande av alkohol på 
allmän plats. 
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§ 296  

Svar på motion om gymnasieregion i Uppsala 
län från Jonas Segersam (KD) 
KSN-2023-01918 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att uppdra till kommunstyrelsen och utbildningsnämnden att kartlägga 
befintliga samarbeten och behov samt utreda hur vi aktivt kan stärka 
möjligheterna för en fördjupad och utvecklad gymnasieregion i Uppsala län.  

2. att därmed anse motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt 19 juni 2023 att kommunfullmäktige 
beslutar uppdra till kommunstyrelsen att aktivt stärka möjligheterna för en fördjupad 
och utvecklad gymnasieregion i Uppsala och Uppsala län. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 306 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2023 
• Bilaga 1, Motion om gymnasieregion i Uppsala län från Jonas Segersam (KD) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 23 november 2023 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen. 

Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Kent Kumpulas (SD) yrkande att 
bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 297  

Svar på motion om att testa bygga 
nyproduktion i traditionell stil från Therez 
Almerfors (M) 
KSN-2023-02465 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M) och Markus Lagerquist (M) föreslår i en 
motion väckt 11 september 2023 
 

• att Uppsala kommun testar markanvisningar med inriktning mot traditionell 
arkitektur i nybyggnation i enlighet med motionens intentioner, samt 

• att Uppsala kommun testar att påbörja planbesked med inriktning mot 
traditionell arkitektur i nybyggnation i enlighet med motionens intentioner. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 5 december 2023 § 304 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 november 2023. 
• Bilaga, Motion om att testa bygga nyproduktion i traditionell stil från Therez 

Almerfors (M) med flera. 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till 
motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez 
Almerfors (M) med fleras bifallsyrkande. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Traditionell arkitektur behöver inte vara dyrare, dock finns det ett medborgarintresse av 
att lägga pengar på detta. Det har gjorts ett flertal undersökningar på att 
traditionell/klassisk stil är den stil som medborgare föredrar. Tyvärr finns ideologisk 
likriktning och aktivt motarbetande från både politiskt håll och i arkitektkåren gällande 
traditionell arkitektur. Den postmoderna arkitekturen/funktionalismen är en egen 
uttrycksstil som på ett generellt plan är både illa omtyckt samt inte särskilt billig i många 
tillfällen, se exempelvis skrytbygget med UKK. 
Det är glädjande att se att moderaterna ansluter sig till Sverigedemokraternas hållning 
gällande klassisk arkitektur. Det är en fråga som vi har drivit i åratal i Uppsala kommun, 
vi efterlyser med ljus och lykta att fler partier ansluter sig till återinförandet av klassisk 
arkitektur. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna anser att det är viktigt att ha en hög arkitektonisk nivå vid 
nybyggnation. Särskilt i centrala delar av Uppsala där det finns en historisk omgivning 
bör arkitekturen ha samma historiska prägel i nyproduktion. 
Det finns tre strategier i arkitektonisk utformning – att bygga i samma (historiska) stil, att 
bygga på ett sätt som samsvarar i materialval och utformning till den historiska stilen, 
och att bygga i en (modern) stil som bryter av mot omgivningen. Vi förordar alltså i dessa 
fall att man skall välja den första av dessa tre strategier. 
När det gäller nyproduktion i icke centrala områden så ser vi gärna historisk arkitektur. 
Det är dock viktigt att se att just perioden 1870-1930 inte alltid är den självklara, utan 
man kan på många olika sätt ha en tilltalande utformning, både genom materialval och 
arkitektur. Det är dock viktigt att, som i alla offentliga miljöer, ha en förankring hos 
befolkningen om vad som upplevs som lämpligt och estetiskt tilltalande. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att kommunen med fördel ska uppmuntra 
byggande i olika stilar. Det skapar förutsättningar för fler att hitta ett boende som 
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attraherar deras individuella smak. Traditionell stil i linje med motionen är populärt 
bland många och skulle definitivt bidra till att stärka Uppsalas bostadsutbud på ett 
attraktivt sätt.   
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§ 298  

Delegationsbeslut till kommunstyrelsen 13 
december 2023 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet 

Sammanfattning 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning Kommunstyrelsen 2023-11-16 till 2023-12-07 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 299  

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 13 
december 2023 
KSN-2022-02350 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2023-11-15 
• Anmälan av särskild partiaktivitet (KD) tisdag 21 november 2023 
• Månadsrapport EST november 2023 
• Rapport från kommunstyrelsens näringslivsråd 2023 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 300  

Fyllnadsval vid kommunstyrelsen 13 
december 2023 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Leif Larsson (SD) till uppdraget som ledamot i 
Landsbygdsberedningen 

Sammanfattning 

Sverigedemokraterna har nominerat Leif Larsson (SD) till uppdraget som ledamot i 
Landsbygdsberedningen. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

  



Sida 88 (88) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2023-12-13 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
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§ 301  

Val av ledamöter från näringslivet till 
näringslivsrådet 2024 
KSN-2023-00789 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar för mandatperioden 1 januari 2024 till den 31 december 
2024 

1. att till ledamöter från näringslivet utse AnnaSara Sundqvist Wolf, Jonathan 
Tigrar, Björn Berg, Jonas Wamstad, Johannes Ridderstedt, Sophie Ruth, Emil 
Linde, Sara Mangsbo, Sara Thorslund och Jan Smedh. 

Sammanfattning 

I enlighet med Näringslivsrådets föreskrifter är Stefan Hanna (UP) ordförande, Erik 
Pelling (S) 1:e vice ordförande och Therez Almerfors (M) 2:e vice ordförande. 

Följande personer har anmälts från de politiska partierna i kommunfullmäktige att 
representera dem i Näringslivsrådet: 
Ehsan Nasari (C) Tobias Smedberg (V) Linda Eskilsson (MP) Jennie Claesson (L), Kent 
Kumpula (SD) och Jonas Segersam (KD) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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